
V Hulíně roste zájem o svat- 
by. V roce 2022 se jich zde 
uskutečnilo celkem 25, což 
je nejvíce za posledních de-
set let. Pro srovnání, v roce 
2021 zaznamenala matri-
ka 21 svateb, v letech 2020  
a 2019 jich bylo vždy 18.

„Stoupající zájem o svat-
by registrujeme poslední čtyři 
roky. Když k tomu připočteme 
obřady vítání občánků, máme  
za sebou v minulém roce cel-
kem 32 obřadních dní, respek-
tive sobot,“ prozradila Vladi-
míra Obdržálková, vedoucí 
Odboru vnitřních věcí a matri-
kářka Městského úřadu v Hu- 
líně. „Narůstající zájem o svat-
by je trendem, který nás roz-
hodně těší. Věřím, že bude letos 
a také v následujících letech 
pokračovat,“ prohlásil starosta 
Hulína Jaromír Žůrek. 

Během uplynulého roku 
měli snoubenci nejčastěji zá-
jem vyslovit své „Ano“ v areá- 
lu pivovaru v Záhlinicích.  
Ty dvojice, které požadovaly 
pro obřad vnitřní prostory, 
upřednostnily obřadní síň 
hulínské radnice. 

O uspořádání svatby  
na neobvyklých nebo méně 
obvyklých místech v loň-
ském roce zájem nebyl. „Tro-
chu nás mrzí, že snoubenci  
ještě zcela neobjevili kouzlo  
růžového parčíku nebo zahra-
dy v knihovně, ale třeba se ča-
sem dočkáme. Tak jak si každý 
obřadník svou dobrou reputa-
ci musí vysloužit sám, tak si 
svou oblibu musí zřejmě získat  

i tato nová místa,“ konstatova- 
la Vladimíra Obdržálková.

Oddávat snoubence je 
jedna z pravomocí zastupi-
telů města. V právě probí-
hajícím volebním období je 
o ni značný zájem, připra-
veno oddávat jich je hned 
devět. Na seznamu nechybí 
například současný starosta 
Jaromír Žůrek a místostaros-
ta Leoš Holubníček, ani je-
jich předchůdci ve funkcích 
Roman Hoza a Jiří Schaffer. 
Kompletní seznam obřadní-
ků je k dispozici na matrice.

Dosavadní zájem nazna-
čuje, že i letošní rok by mohl 
být na počet svateb bohatý. 
První termíny si snoubenci 
rezervovali už loni v létě, dal-
ší průběžně přibývají. Nej-
častěji si budoucí manželé 
přejí uskutečnit obřad v záh-
linickém pivovaru.

Pro uspořádání svatby je 
potřeba splnit řadu náleži-
tostí. Navíc je potřeba jimi 
při přípravě obřadu začít. 
„Apeluji na snoubence, aby 
vždy nejprve volali přísluš-
nou matriku, v jejímž obvodu 
chtějí obřad mít. Pokud totiž 
snoubenci za mnou přijdou 
s tím, že už mají zamluvenou 
restauraci, cukroví, dokon-
ce natištěná oznámení, a já 
mám plný diář v jejich vysně-
ném termínu, věřte, že musím 
někdy hodně čarovat, abych 
je nezklamala,“ přiznala Vla-
dimíra Obdržálková.

Zdeněk Dvořák
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Svatby? Rok 2022 byl v Hulíně rekordní

PŘEČTĚTE SI:
Z radnice:  Představení členů rady města str. 2 - 3
Informace:  Volba prezidenta republiky  str. 6
Zamyšlení:  COP 27: přítomnost nejistá – budoucnost v mlhách str. 22
Sport:  Gymnastika, judo a Orel  str. 23

2023: 135 000 000.  
Začal rok mnoha investic

2023 bude rokem významných investic. Město Hulín  
pro ně má vyčleněno cca 135 milionů korun. Zahájena bude 
rekonstrukce Sokolovny, která potrvá až do příštího roku.  
V roce 2023 se na stavbě proinvestuje 80 milionů korun,  
v roce 2024 dalších 63 milionů korun.  Město bude ještě žá-
dat o dotace. 

(text a foto: dvo)

Doklady potřebné ke svatbě s českým státním občanem

•	 občanské průkazy snoubenců
•	 rodné listy
•	 doklad o státním občanství (nahrazuje OP)
•	 výpis z evidence obyvatel o osobním stavu (nahrazuje 

OP)
•	 pravomocný rozsudek o rozvodu předchozího manžel-

ství (je-li někdo ze snoubenců rozvedený)
•	 úmrtní list manžela či manželky (je-li snoubenec nebo 

snoubenka ovdovělý/á)
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Hulín je město, kde jsem 
chodil na ZŠ, navštěvoval 
jsem tu také ZUŠ, kde jsem 
studoval hru na trumpetu. 
Byla to velmi inspirativní  
a zajímavá léta, která formo-
vala můj život.

Vystudoval jsem dále 
ekonomku se zaměřením 
na veřejné finance, samo-
správa mi proto není cizí. 
Mé pracovní zaměření se po 
škole začalo směrovat spíše  
do sektoru propagace a pod- 

pory českých firem. Nyní 
mám standardní zaměstná-
ní a pozici radního zastávám 
mimo pracovní dobu. 

Pracuji ve společnosti  
a divizi, která řeší elektronic-
ké platby (ať již nakupujete  
v hypermarketech v ČR nebo 
například platíte za jízdné  
v dopravním podniku v Gua-
temale). Mám zde na starost 
zahraniční propagaci. Inter-
net nám v propagaci služeb 
výrazně pomáhá.

Rád ještě přidávám, že 
jsem šťastně ženatý a mám 
3 děti.

Proč jsem se vydal cestou 
práce ve samosprávě: dali 
jsme dohromady uskupení 
lidí, kteří spolu chtějí spo-
lupracovat, rezonuje v nás  
i odkaz Františka Skopalíka, 
který výrazně posouval regi-
on kupředu. Tomuto rodáko-
vi ze Záhlinic nesaháme ani 
po kotníky, ale věříme tomu, 
že vzájemnou spoluprací  
a s pomocí Františkova od-
kazu můžeme našemu regi-
onu pomoci. Chápu svou roli 
politika spíše ve formě spo-
jování myšlenek a nápadů, 
které mohou prokvasit v ně-
jakou smysluplnou aktivitu, 
která bude sloužit co nejvíce 
lidem. 

Ve volbách jsme uspěli 
více, než jsme čekali. Získali 
jsme dva zastupitele a rad-
ního, další kolegové jsou v 
komisích  – je to velká výzva 
pro další čtyři roky. Člověk 
se dostane k mnoha věcem, 
které město musí řešit: od 
energetické politiky města 
po problematiku příspěvko-
vých organizací. 

Společně, jako rada měs-
ta, pomáháme s řešením-
situace ohledně působení 
lékařů v Hulíně. Naše mož-
nosti jsou omezené, nabí-
zené prostory nevlastníme, 
ale protože jde o důležitou 
službu pro občany, pomáhá-
me při jednáních, hledáme 
benefity pro lékaře, využí-
váme všechny komunikační 
kanály, které jsou k dispozici. 

Propagace našeho města, 
potažmo regionu, je jednou  
z mých priorit. Proto jsem rád, 
že budujeme dobré vztahy  
s místy, která jsou pro náš 
region stěžejní. Je jím i Záhli-
nický pivovar, kde se již nyní 
při různých příležitostech se-
tkávají tisíce lidí. Majitel firmy 
Aleš Přinosil i vrchní sládek 
František Šmíd jsou spolu-
práci nakloněni a symbolic-
ky jsme si na tuto spolupráci  
i připili. V tomto novém roce 
plánujeme společné setkání 
i se starostou, místostarostou 
města i ostatními radními. 

Závěrem chci jen říct, 
že Město Hulín, Záhlinice a 
Chrášťany jsou skvělým mís-
tem k životu. Tak ať se vám 
zde, vážení občané, dobře 
žije i v novém roce 2023.

(dvo)

PŘEDSTAVENÍ RADY MĚSTA HULÍNA

Václav Bureš: S pomocí Františkova odkazu  
můžeme našemu regionu pomoci

Václav Bureš (uprostřed), Aleš Přinosil (vpravo) a František Šmíd. 
 Foto: VB

Petr Pospíšil: Nejvíce se chci věnovat sportu

Zkušenost se samosprávou 
má už jako zastupitel. Nyní 
má úkolů více, pro volební  
období 2022 – 2026 byl zvolen 
členem Rady města Hulína.  
V této funkci má Petr Pospíšil 
za sebou první měsíce. 
Nejprve se zeptám, proč 
jste se rozhodl pro práci 
v samosprávě, pro město 
Hulín?

Před osmi lety mě oslovil 
současný starosta pan Žůrek, 
jestli bych nechtěl podpo-
řit nově zakládající hulínské 
hnutí ANO a být součástí 
kandidátky pro komunální 
volby. Protože jsem se chtěl 
aktivně podílet na chodu 
města, tak jsem výzvu přijal 
a byl zvolen do zastupitel-
stva. 

Teď jste tedy nejen zastu-
pitelem, ale také radním. 
Co máte v radě města  
na starosti? 

Nemáme přesně určené  
a rozdělené funkce, co se 
týče rady. Snažíme se praco-
vat kompaktně a přicházejí- 
cí „problémy“ řešit společně. 
V minulých letech jsem byl 
součástí sportovní komise, 
tomuto odvětví se chci vě-
novat nejvíc. Podpora spor-
tu a volnočasových aktivit 
je velmi důležitá jak pro děti  
a dospělé, tak pro seniory. 

Jaké pocity máte z prvních 
měsíců v nové funkci? 

Dá se říct, že příjemné. Být 
součástí vedení města s sebou 
nese velkou zodpovědnost 
vůči občanům. Ve srovnání 
s minulými lety, kdy jsem byl 
členem zastupitelstva, je ta 
zodpovědnost daleko větší. 
Myslím si, že na našem úřadě 
jsou dobře proškolení pra-
covníci, kteří dokáží připravit 

podrobné materiály, které 
předkládají do rady. Nám se 
pak lépe jedná a rozhoduje.

Ponechal jste si kromě prá-
ce radního i Vaše předcho-
zí zaměstnání?

Ano ponechal, protože 
uvolnění členové zastupitel-
stva jsou pouze starosta a 
místostarosta, což je samo-
zřejmě dobře. V současnosti 
jsem zaměstnán ve firmě 
P-Machinery, a. s. na pozici 
strojní a elektro údržba. Jeli-
kož firma sídlí v Hulíně, mám 
výbornou zpětnou vazbu  
o dění v našem městě od šir-
šího okolí a můžu tak s pod-
něty lépe pracovat.

Rád bych ještě na závěr 
našeho rozhovoru něco do-
dal.
Prosím.

Chtěl bych vám všem po-
přát pevné zdraví a rodinnou 
pohodu v novém roce. A ješ-
tě sportu zdar.

(dvo)

Petr Pospíšil je neuvolněným členem rady města. Foto: Z. Dvořák
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MUDr. Lenka Dvouletá, roze-
ná Pokusová, většinu života pro-
žila v Záhlinicích a před několika 
lety se přestěhovala do rodného 
Hulína, kde nyní žije s manželem 
a dvěma dcerami. V loňských 
komunálních volbách byla zvo-
lena zastupitelkou a zároveň 
se stala i členkou rady města.  
V místní radě je nejmladší a zá-
roveň jedinou ženou. 
Jak se to stane, že se mladá 
maminka s dětmi rozhodne 
pro takovou aktivitu? 

V místních komunálních 
volbách jsem kandidovala 
již v roce 2014. Protože jsem  
v následujících letech praco-
vala a bydlela mimo Hulín, 
dala jsem si tak trochu pau-
zu. K aktivní činnosti v Hulíně 
jsem se vrátila až v poslední 
době, kdy zde opět bydlím,  
a proto jsem se rozhodla ta- 
ké znovu zapojit do zdejších 
podzimních voleb do za- 
stupitelstva. Spousta lidí si 
stěžuje na poměry ve městě, 
ale to samo o sobě ke zlep-
šení nestačí. Proto když jsem 
dostala nabídku od místní 
KDU-ČSL kandidovat, a mít 
tak možnost něco změnit 
přímo „u zdroje“, šla jsem do 
toho. I když aktivní činnost 
v zastupitelstvu a městské 
radě je někdy náročná, pro-
tože mám dvě malé dcery, 
spousta věcí se dá řešit a ko-
munikovat, i když jsem s nimi, 
případně děti pohlídá manžel 
či babička. 
Profesně jste lékařkou, 
prozradíte nám něco o své 
praxi a specializaci?

Vystudovala jsem lékař-
skou fakultu Univerzity Karlo-
vy v Praze se sídlem v Hradci 
Králové. Po studiu jsem pra-
covala v nemocnicích v No-
vém Městě na Moravě, poté  
v Kroměříži a mým posled-
ním zaměstnavatelem je Kraj- 
ská nemocnice T. Bati ve Zlíně.  
V průběhu let jsem se roz-
hodla pro specializaci v obo-
ru pneumologie a ftizeologie, 
tedy plicní lékařství, ve kte-
rém mám složenou i atestaci. 
Čím chcete být jako lékař-
ka prospěšná na komunál-
ní úrovni?

Tím, že pracuji ve zdravot-
nictví, je samozřejmě jed-
nou z mých hlavních priorit 
dostupná lékařské péče v 
Hulíně. Aktuálně tedy řeší-

me chybějícího praktického 
lékaře, komunikuji s majitel-
kou Domu zdraví, bavíme 
se o tom, co lékaře dokáže 
do našeho města přivést, o 
vhodných formách inzerce 
jak v periodikách pro širokou 
veřejnost, tak i v odborných 
časopisech. I vzhledem k 
věku místních lékařů a jejich 
omezené kapacitě v přijí-
mání nových pacientů jde o 
problematiku, které věnuje 
velkou pozornost celé vede-
ní našeho města.   
Co dalšího byste během 
následujícího volebního 
období ráda uskutečnila? 
Na jaké oblasti se budete 
zaměřovat? 

Protože mám nyní malé 
děti, se kterými se pohybuji 
po místních dětských hři-
štích, kulturních i sportov-
ních akcích, přirozeně mne 
to táhne se angažovat v této 
oblasti. Ještě před začátkem 
zimy jsem proto prováděla 
kontrolu všech dětských hřišť  
ve městě a jejich vybavení. 
Na odstranění nedostatků 
se již pracuje a chtěla bych 
touto cestou také poděkovat 
všem těm občanům, kteří se 
individuálně ozvali s informa-
cemi o závadách na hřištích. 
Snažím se také o lepší komu-
nikaci s občany ze strany rad-
nice a věřím, že se to daří.
Dosud jsme hovořili pře-
devším o Vaší činnosti  
v místní komunální politi-
ce. Angažujete se v Hulíně 
ještě i někde jinde? 

Jak už jsem zmínila, ráda se 
se svými dětmi účastním růz-
ných sportovně zaměřených 
akcí, protože pohybový roz-
voj dětí považuji za velmi dů-
ležitý už od jejich nejútlejšího 
věku. Protože pro tuto věko-
vou skupinu v Hulíně spor-
tovní aktivity doposud chy-
běly, začala jsem od září 2022 
vést pravidelná cvičení pro ro- 
diče s malými dětmi. Zájem 
o tato cvičení byl nad má  
očekávání, z čehož mám sa-
mozřejmě vekou radost. 
Chtěla byste vzkázat něco 
čtenářům Hulíňanu? 

Byla bych ráda, když by se 
podmínky pro život v našem 
městě neustále zlepšovaly 
pro všechny věkové kategorie 
občanů. Neprobírejme pro-

blémy města jen na sociálních 
sítích či v hospodě u piva, ale 
zkusme sami udělat alespoň 
nějakou drobnost pro zkráš- 
lení a zlepšení prostoru, ve 
kterém žijeme. Stačí třeba 
jen sebrat odpadek ze země  
do koše, malá pomoc souse-

dovi, nebo přátelské slovo.  
To vše se počítá. Také mně 
moc záleží na vytváření vzá-
jemné důvěry a spolupráci 
mezi občany a radnicí. Budu 
se snažit dělat maximum  
pro to, aby to fungovalo. 

(dvo)

PŘEDSTAVENÍ RADY MĚSTA HULÍNA

Lenka Dvouletá: Jednou z mých hlavních priorit  
je dostupná lékařská péče v Hulíně

Očima starosty: Rada města Hulína

Z pozice starosty města současné složení Rady chválím. 
Každý z členů svými názory a svou prací velmi přispívá k dal-
šímu rozvoji města. Jedná se o pracovité kolegy, kterým naše 
město Hulín a místní části Záhlinice a Chrášťany nejsou lho-
stejné.  Lenka Dvouletá se intenzívně věnuje shánění praktic-
kého lékaře a vnáší do rozhodování Rady svůj ženský pohled 
na věc. Je to veliká pomoc, které si velmi vážím. Vašek Bureš 
má přesné informace z místních částí Záhlinice a Chrášťany  
a současně jeho precizní práce vede k zavádění nových my-
šlenek do současných postupů. Petr Pospíšil má široký pře-
hled o městě a vždy nám pomůže tím, že si pamatuje vznik 
problémů a jak to bylo v minulých letech. Je celým srdcem 
sportovec a má objektivní názory nejen ke sportovním té-
matům. Leoše Holubníčka, který je i místostarostou, snad ne-
musím ani uvádět. Jeho práce hovoří za vše. Věřím, že s tímto 
složením Rady se nám podaří zvládnout následující roky, kte-
ré budou náročné jak z hlediska naplánovaných investic, tak 
z hlediska obecně známých problémů tj. nedostatek lékařů, 
energetické problémy, problémy s bezpečností ve městech 
a další. 

Jaromír Žůrek, starosta města

Radu města Hulína tvoří (zleva) Petr Pospíšil, Lenka Dvouletá,  
Jaromír Žůrek, Leoš Holubníček a Václav Bureš. Foto: Z. Dvořák
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RUBRIKA STAVEBNÍ OKÉNKO

Stavební okénko: pravidelná rubrika o aktuálních stavbách v Hulíně

Jak pokračujeme v budová-
ní ulice Vojtěcha Adamce

Práce pokračují podle 
plánu. Kompletně je polo-
ženo potrubí splaškové ka-
nalizace. Dále se zhotoviteli, 
kterým je firma Navláčil sta-
vební společnost, podařilo 
dokončit dešťovou kanaliza-
ci se vsakem. Nyní probíhají 
práce na skrývce a pokládce 
geotextilie s podkladní vrst-
vou budoucí vozovky a pod-
le počasí se bude pokračovat 
dále po trase. Z důvodu pod-
máčení terénu byl pozasta-
ven odvoz pozůstatků cha-
tek a vyčkává se na zmrznutí 
půdy, aby bylo možno tuto 
práci dokončit bez zbyteč-
ného znečištění městských 
komunikací.

Oprava chodníku u Albertu
Na opravu chodníku na 

Záhlinické ulici u prodejny 
Albert se čekalo zbytečně 
dlouho. Původní plán opra-
vovat celý chodník až v příš-
tím roce a konkrétně tuto 
část až v závěru roku 2023 

změnil starosta Jaromír Žů-
rek rozhodnutím o okamžité 
opravě. Stávající rozbitý po-
vrch chodníku byl nahrazen 
zámkovou dlažbou ohrani-
čenou obrubami. Současně 
se chodník vrátil do původní 
šíře kolem dvou metrů, kte-
rá je nutná pro pohodlnou 
obousměrnou chůzi, nicmé-
ně nemá nahrazovat přístup 
z vozovky. Oprava se stihla 
na poslední chvíli před na-
padnutím sněhu. Proto až  
v průběhu jara budou do-
končeny terénní úpravy a vý- 
sadba zeleně.

Zahajujeme rekonstrukci 
Sokolovny

Dlouho očekáváná rekon-
strukce začíná. V závěru roku 
2022 po dokončení výbě-
rového řízení schválila rada 
města dodavatele a starosta 
podepsal smlouvu se zhoto-
vitelem, kterým je společnost 
VW Wachal, a. s., z Kroměříže.  
Vysoutěžená cena rekonstruk- 
ce je cca 143 milionů Kč a 
bude probíhat až do června  
2024. Zhotoviteli bude stave-

niště, tedy současná Sokolov- 
na, předána 9. ledna a prů- 
běh celé rekonstrukce bude-
me sledovat v dalších vydá-
ních Hulíňanu.

Park Mezivodí – informace 
II. část

V závěru roku se místosta-
rosta Leoš Holubníček do par- 
ku naběhal týdně i několi-
krát. Postupně odsouhlaso-
val vytýčené trasy a kont-
roloval betonáž obrubníků.  
I přes zvýšené úsilí všech 
pracovníků se však nepoda-
řilo provést podkladní asfal-
ty hlavních tras. V zimním 
období se tedy provádí zem-
ní práce na propojovacích 
chodnících a hrubé terénní 
úpravy. Dle počasí bude po-
kračovat betonování obrub-
níků a mlatových chodníků 
tak, aby při vhodných pod-
mínkách mohl být proveden 
návoz podkladního kame-
niva. Pokládka asfaltového 
povrchu bude provedena až 
v jarních měsících, aby byla 
zajištěna potřebná záruka 
kvality.

Mateřská škola Záhlinice
Při prohlídce prostor ma-

teřské školy si pracovnice 
postěžovaly na dlouhodobý 
problém s odpady. Současně 

si starosta s místostarostou 
ve sklepě školy všimli splaš-
ků na podlaze. Byla objed-
nána okamžitá oprava, kte-
rou ještě před koncem roku 
provedla firma PROVING, 
s.r.o. Při opravě se zjistilo 
zcela ucpané a zkorodova-
né odpadní potrubí, které 
bylo nahrazeno plastovým. 
V letošním roce bude ještě 
potřeba provést výměnu 
části vodovodního potrubí 
a provoz mateřské školy by 
nemělo již nic ohrozit.

Text a foto: Jaromír Žůrek, 
starosta města,  

Leoš Holubníček,  
místostarosta města

Ulice Vojtěcha Adamce

Chodník u Albertu Park Mezivodí

Mateřská škola Záhlinice

Budoucí podoba Sokolovny
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Po dvou letech přísných 
zákazů kvůli koronavirovým 
opatření jsme opět mohli 
osobně navštívit seniory po-
cházející z Hulína. 

V čele s panem starostou 
Jaromírem Žůrkem jsme po- 
zdravili dříve narozené obča- 
ny v Centru pro seniory v Ho- 
lešově. Osobně jsme se se-

tkali a povyprávěli si ve spo-
lečenské místnosti s téměř 
20 klienty tohoto zařízení  
a potěšili je také vánočním 
balíčkem. Poté jsme s panem 
starostou vyrazili po kro-
měřížských domovech pro 
seniory U Moravy, Domova  
U Kašny a také do Vážan. 

Pan místostarosta Leoš 
Holubníček zavítal do Domo- 
va se zvláštním režimem Kva- 
sice a do Pačlavic. Pan staros- 
ta s panem místostarostou  
se přivítali také s klienty do- 
mů s pečovatelskou službou  

v Hulíně, Na Nábřeží a Kos- 
telní. Senioři měli velkou ra- 
dost ze společného setkání,  
při této příležitosti se vedení  
města představilo v nové 
funkci a chtělo slyšet také 
připomínky k bydlení, jak 
jsou spokojení, co jim chybí, 
jaké jsou jejich potřeby atp.

Seniory potěšil například 
adventní kalendář, slané a slad- 
ké pečivo, vánoční čaj a také  
hulínský kalendář pro nový 
rok 2023.  

Barbora Tučková, MÚ Hulín

Z RADNICE

Dárky od města  
pro dříve narozené spoluobčany

Město Hulín prodává parcely pro výstavbu RD:

•	 velikost	cca	1000	m2 
•	 na	 okraji	 pozemku	 přípojky	 kanalizace,	 elektro,	 plyn	 
 a voda
•	 asfaltová	příjezdová	komunikace	
•	 klidná	část,	dětské	hřiště,	v	blízkosti	Albert,	pošta,	zdrav. 
 středisko
Informace	na	tel.	737	850	125	•	www.hulin.cz

Vánoční balíčky pro seniory

Starosta Jaromír Žůrek při předávání dárků. 2x foto: MÚ Hulín

Město Hulín hledá praktického lékaře

Praktických lékařů je málo a 
v našem regionu je to výrazně 
znát. I v našem městě se pro-
zatím nepodařilo po ukončení 
praxe MUDr. Gernové najít ná-
hradu. Radní Lenka Dvouletá 
intenzívně spolupracuje s ve-
dením Domu zdraví v Hulíně, 
které nabízí volnou a částečně 
vybavenou ordinaci. Vedení 
Domu zdraví je vůči novému 

lékaři velmi vstřícné a nabízí 
pro první měsíce odpuštění 
nájmu. Celkové náklady na or-
dinaci jsou nízké, protože část 
elektrické energie je vyrobena 
solárními panely. Novému lé-
kaři jsou schopni nabídnout  
i zdravotní sestru, která je pří-
mo z Hulína. 

Další benefity nabízí vede-
ní města, které se již setkalo 

s prvními zájemci. Starosta 
města Jaromír Žůrek uvedl,  
že benefity se snaží zacílit vždy 
podle potřeb konkrétního 
lékaře. Jedná se především  
o finanční balíček pro vybave- 
ní ordinace nebo další odpuš- 
tění nájmu. V případě zájmu 
město nabízí zvýhodněně po-
zemek k výstavbě rodinného 
domu nebo i městský byt. 

Budeme rádi za každou 
pomoc při hledání praktic-
kého lékaře a pokud by ně-
kdo z občanů podal tip, kte-
rý se podaří zrealizovat, jsme 
ochotni nabídnout i finanční 
odměnu. V tomto případě 
kontaktujte přímo starostu 
na tel. 737 850 125, e-mail: 
zurek@hulin.cz

(red)
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VOLBA PREZIDENTA REPUBLIKY

Zvláštní způsoby hlasování ve volbě prezidenta republiky

Hlasovat bude opět možné 
z automobilu, v uzavřeném 
pobytovém zařízení nebo do 
zvláštní přenosné schránky. 
Cílem je umožnit hlasovat ve 
volbě prezidenta republiky v 
lednu 2023 i osobám s naříze-
nou karanténou nebo izolací 
z důvodu ochrany veřejného 
zdraví před nemocí covid-19.

Překážka ve výkonu vo-
lebního práva stanovená 
volebním zákonem pro osoby  

s omezenou osobní svobo-
dou z důvodu ochrany veřej-
ného zdraví se nebude vzta-
hovat na oprávněného voliče, 
který při volbě využije zvlášt-
ního způsobu hlasování.
Zvláštními způsoby hlaso-
vání budou
1. hlasování u volebního sta-

noviště – v místě pro hla-
sování výlučně ze silniční-
ho motorového vozidla,

2. hlasování při pobytovém 
zařízení – v zařízení soci-
álních služeb, které po-
skytuje pobytové služby, 
školském zařízení pro vý-
kon ústavní výchovy nebo 
ochranné výchovy, vězni-
ci, vazební věznici, ústavu 
pro výkon zabezpečovací 
detence a zdravotnickém 
zařízení poskytovatele lůž- 
kové péče, které jsou uza-

vřeny z důvodu ochrany 
veřejného zdraví před 
onemocněním covid-19,

3. hlasování do zvláštní pře-
nosné volební schránky – 
v místě, kde pobývá volič.

Bližší informace o zvlášt-
ních způsobech hlasová-
ní a o určených místech  
pro hlasování drive-in na 
www.kr-zlinsky.cz/volby.
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Chtěla bych poděkovat za příjemné posezení Dárcům 
krve z Hulína. Předání zkušeností a povídání o různých 
zážitcích bylo super. Prosím všechny, kteří jste trvalým 
pobytem v Hulíně, ať se k nám přidáte. Máme skupinku  
na facebooku Dárci krve Hulín. Rádi Vás potkáme  
na dalším setkání. Zároveň Vás poprosím, kdo máte 50 a +  
každých dalších 10 odběrů 60, 70, 80,… dejte potvrzení  
pí Tučkové na Městkém úřadě. Je škoda, když se o Vás neví. 
Jsme odvážní, šikovní a naše zlato zachránilo nejeden ži-
vot. Moc děkuji tobě a vlastně i tobě a prostě všem. DĚKU-
JI Z CELÉHO SRDCE A PŘEJI HODNĚ ZDRAVÍ A SPOUSTU 
DALŠÍCH ODBĚRŮ. Krásné vánoční svátky a hodně zdraví 
v novém roce 2023.

Jiřina Skříčková

KULTURNÍ POZVÁNKY, NAPSALI NÁM

Dárci krve Hulín
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NAPSALI NÁM Z MĚSTSKÉ KNIHOVNY A MKC HULÍN

Virtuální realita, 3D tiskárna. V knihovně

Našim registrovaným čte-
nářům jsme přinesli vánoční 
dárek v podobě půjčování 
robotických včelek a virtuál-
ní reality. Vše si můžou půjčit 
v prostorách knihovny a na-
hlédnout tak do jiného světa, 
nebo naučit něčemu novému. 
Tato služba bude k dispozici i 
po celý nadcházející rok 2023, 
takže kdo by si chtěl roboty 

nebo virtuální realitu vyzkou-
šet, stačí jen navštívit knihov-
nu a být v ní zaregistrovaný. 

Během prosince jsme se 
i velmi intenzivně sezna-
movali s další moderní věcí 
– a to 3D tiskárnou. Zapojili 
jsme se do projektu „Prusa 
do škol“ (v našem případě 
do knihovny) a obdrželi jsme 
na tři měsíce 3D tiskárnu 
na zkoušku. Pokud se nám 
podaří vypracovat projekt, 
který bude schválen, tak se 
tiskárna stane součástí naší 
knihovny. Jde opět o novou 
technologii, kterou se snaží-
me představit široké veřej-
nosti a vzdělat je v oblastech, 
které jsou dnes aktuální.

Zavítali jsme i na vánoční 
Akademii 3. věku, kde jsme 
si pro seniory připravili před-
nášku o virtuální realitě (VR) 
a základech robotiky. Nezů-
stalo však jen u teorie a se-

nioři si mohli vyzkoušet sami 
naprogramovat robotickou 
včelku, nebo se přenést  
do virtuálního světa. Velmi 
nás překvapil elán, s kterým 
senioři do obou nových věcí 
šli, a jsme moc rádi, že je pro-
gramování i VR bavily.

Nezapomněli jsme ani  
na knihovnické lekce. V před- 

vánočním čase přišly za námi  
děti z družiny ZŠ Hulín, aby-
chom si společně povyklá-
dali o Vánocích, přečetli si 
krátký vánoční příběh a tro-
chu si i zasoutěžili. Nechyběl 
ani čas na prohlížení knih. 

Erika Koukalová, vedoucí 
Městské knihovny Hulín

Knihovna testuje,  
co dovede 3D tiskárna

Malí čtenáři si vždy návštěvu knihovny užijí. 2x foto: E. Koukalová

Ohlédnutí: Adventní neděle

Po celou dobu adventu 
jsme se mohli pravidelně se-
tkávat na náměstí při každé 
adventní neděli. Kulturní pro-
gram byl pokaždé jiný, ale 
vždy velmi krásný a pestrý. 

První adventní neděle patřila 
komponovanému programu 
žáku ZUŠ Hulín a zdobení 
stromečků, který se letos utka-
lo 27 o titul „Nejhezčí hulínské 
stromeček.“ Na druhou ad-

ventní neděli si připravily děti 
ze SVČ Hulín a DHS Hulíňáčků 
krásná vystoupení a následně 
je vystřídala skupina KAREL 
GOTT revival Morava. S po-
stupem času počasí přituhlo  
a na předposlední neděli i za-
sněžilo. Pro děti tentokrát byly 
připravené tvořivé dílničky, 
kdy si domů mohly odnést cel-
kem osm výrobků a dekorací. 
A čtvrtá zapálená svíce nám 
oznámila, že do Štědrého dne 
zbývá už jen pár dní. Posled-
ní adventní neděli nemohlo 
chybět vyhlášení výsledků, 
protože to, který stromeček  
to vyhraje, bylo velmi napí-
navé. Nakonec se na 1. místě 
umístilo Středisko volného 
času Hulín s celkovým poč- 

tem 416 hlasů, 2. místo obsa-
dil spolek Speedypaws Zá-
hlinice s 386 hlasy a 3. místo 
si odnáší Orel jednota Hulín  
s 202 hlasy. Všichni zúčastně-
ní měli stromečky nádherné,  
a tak i oni si zasloužili drobný 
dárek za účast. Ale to ještě 
nebyl všemu konec. Po vy-
hlášení se na pódiu odehrála 
vánoční pohádka pro děti „Po-
ppy a Adélka slaví Vánoce tro-
chu jinak“ a na závěr vystou-
pila Kristýna Stratilová, která 
krásným hudebním vystou-
pením udělala tečku za ad- 
ventními nedělemi 2022. 

Děkujeme všem, kteří s ná- 
mi jednotlivé neděle absol-
vovali, a těšíme na setkání 
zase příští rok.

(ek)

Adventní neděle lákaly malé i velké návštěvníky. Foto: L. Polišenská

Hulín zpíval s celým Českem koledy

Po dvou neuskutečně-
ných ročnících celorepubli-
kového projektu Česko zpí-
vá koledy jsme se konečně 
setkali ve středu 7. prosince, 
abychom si společně zazpí-
vali známé koledy společně 
s celým Českem. V letošním 
roce se uskutečnil již 12. roč-
ník a na hulínském náměstí 
se sešli pravidelní návštěv-
níci, ale i nové tváře, které  
s námi zpívaly poprvé, a to  
za doprovodu hulínského 
hudebníka Máji Nedbala. 

Celkem jsme si zazpívali 
šest koled z oficiálního zpěvní-
ku, který byl promítán na plát-
ně, a následně i několik dal- 
ších neplánovaných vánoč- 
ních písniček, některé předě-
lané do trochu rockovějšího 
duchu. Nechyběly ani prskav-
ky, něco teplého na zahřátí a 
fotografie z loňských ročníků. 
Moc děkujeme všem, kteří 
přišli, a Májovi za úžasný hu-
dební doprovod a rozprou-
dění návštěvníků.

(ek) Zpívání koled se stalo příjemnou tradicí. Foto: L. Polišenská
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NAPSALI NÁM Z MKC HULÍN

Ohlédnutí:  
městem opět chodil Mikuláš

Po covidové pauze se  
do Hulína vrátil Mikuláš i  
s celou svou družinou. Sne-
sl se společně s andílkem 
z nebe, aby zkontrolovali 
společně s čerty, kteří se k 
nim na zemském povrchu 
připojili, kdo z dětí byl v le-
tošním roce hodný. Počasí 
však nebeské družině moc 
nepřálo a čertovské počasí 
v podvečer převládlo. Ale i 
přes déšť, který se chvilka-

mi měnil na sníh, přišly děti, 
které se odvážily projít smr-
dutým peklem, kde si s čer-
ty zahrály karty nebo kost-
ky, až do nebe za andílkem  
a Mikulášem. Ten nahlédl  
do své knihy a za básničku 
nebo písničku dostaly děti 
od andílka odměnu. Děku-
jeme všem, kteří přišli i přes 
nehezké počasí a užili si  
s námi mikulášskou nadílku.

(ek)

Čerti byli strašidelní. Žádné dítě si ale do pekla neodnesli.  
Foto: L. Polišenská

Dětský bazárek se vydařil.  
Chystá se další

V tělocvičně „Staré školy” 
jsme uspořádaly 1. bazárek 
dětského oblečení. Návštěv-
níci zde mohli nakoupit vše 
od dětského oblečení, přes 
sportovní potřeby, knihy až 
po kočárky. A kdo přišel i  
s dětmi, mohl využít otevře-
nou herničku v MáTě, která 
se nachází v budově školy  
a která otevřela své dveře 
poprvé i v neděli jen z důvo-
du konání bazárku. 

Tímto bychom chtěly ješ-
tě jednou poděkovat Janě 
Němcové, paní Jarmile Zakra-
vačové a pracovnicím MKC  
za spolupráci při pořádání 
bazárku. Už teď začínáme 
plánovat 2. bazárek, který 
bychom rády uspořádaly  
v dubnu nebo květnu. 

Text a foto:  
Kateřina Kršková,  
Lucie Sedláčková 

Svíčkový koncert DH Hulíňané 

Svíčkový koncert se po dlou- 
hé covidové přestávce usku-
tečnil 17. 12. 2022 v MKC Hu-
lín. Nedočkavě byl očekáván 
posluchači a odpolední i ve-
černí koncert byl vyprodán.

Program koncertu byl mo-
tivován možnostmi kapely, 
sólistů i zpěváků. Webberovou 
fanfárou JESUS CHRIST SU-
PERSTAR byl koncert zahájen, 
vánočními motivy v dalších 
skladbách pokračoval. S vel-
kým hlasovým rozsahem za-
zpívala zpěvačka Zuzana Hra-
dilová AVE  MARIA od Giulio  

Cacciniho v arr. Pavla Skopa-
la. Po velkém potlesku poté 
doslova přibila posluchače 
do sedadel SMĚS MELODIÍ 
GLENNA MILLERA v úpravě 
Miloše Machka.

Odlehčení přinesly tři kla-
sické koledy, aby v příštích 
minutách dostali sólo 4 stálí 
zpěváci kapely Stanislav Ha-
nák - ČAS RŮŽÍ. Zuzana Hradi-
lová v neuvěřitelném podání 
zvládla TURECKÝ  POCHOD, 
Martin Benedikt zazpíval  
TULÁCKOU PÍSEŇ, sóla ukon-
čila Hana Simerská skladbou 

HEJ JUDE.
Překvapením večera byly 

dvě malé zpěvačky, Valerie 
Poláková a Petra Zapletalová, 
které si s kapelou s velkým 
nadšením zazpívaly ROLNIČ-
KY, DĚTSKOU  KOLEDU a VÁ-
NOCE, VÁNOCE  PŘICHÁZEJÍ. 

Koncert gradoval. Skla-
datel František Polák v arr. 
Zdeňka Nováka napsal mi-
mořádně náročnou sklad-
bu  SETKÁNÍ. Se sólem Petra 
Mikliše, Petra Poláka, Radka 
Němce spolu s orchestrem 
předvedli excelentní výkon.

Vánoční koledy ukonči-
ly nádherný koncert, jemuž 
dodala lesk i moderace Jany 
Němcové. O zvuk se staral 
Josef Podsedníček, o data-
projekci Jakub Hradil. Tečku 
za koncertem udělal kapel-
ník David Simerský, který 
poděkoval bývalému vedení 
hulínské radnice za účinnou 
pomoc.

S přáním štěstí a zdraví  
do nového roku 2023 odchá-
zeli spokojení posluchači.

Věra Gremlicová
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INZERCE

•	Oprava praček, myček, sušiček a spo-
ráků. ELEKTROSERVIS Marek Dolák. 
Tel.: 737 366 124. PO – ČT 8 - 16 hod., 
	PÁ	8	-	12	hod.	www.servisdolak.cz.

•	 Ing. DOSTÁL – GEODET – HULÍN. Pro-
vádí zeměměřičské práce v oblastech 
katastru nemovitostí a stavební geo-
dézie. Tel.: 724 221 815.

•	Pěstitelská Pálenice Pravčice hledá 
sezónního pracovníka na pozici po-
mocník paliče. Dohoda o provedení 
práce. Podmínkou je spolehlivost, 
technická zdatnost a komunikativ-
nost. Ideální pro důchodce. Infor-
mace na tel. čísle 603 583 390.

•	Vyplatíme až 1.500 Kč za váš auto-
vrak, protokol o likvidaci vystavíme 
na místě, odvoz zdarma. Třebětice.  
Tel.: 608 749 219.

•	Staré pivní lahve s litými nápisy, star-
ší pivní sklenice, tácky, ohříváčky,  
reklamní cedule, dokumenty a fotky  
z pivovarů a hospod, a také předvá-
lečné pohlednice koupím do sbírky. 
Tel.: 734 282 081.

•	 Intenzivní kurz (cca 1 rok) němčiny 
a angličtiny pro začátečníky a mírně 
pokročilé. Doučování žáků a studen-
tů. Tel: 723 254 659.

•	Střihání psů Kroměříž - Pospíšilo-
vá Zina. Nabízím střihání, koupání, 
vyčesávání a další služby pro psy ma-
lých plemen a křížence. Provozovna:  
Kollárova 977/44, Kroměříž, Informa-
ce a objednávky na mob. 778 408 854.

•	Martina Fuksová nabízí své kosmetic-
ké služby od 1. 10. 2022. Epilace, de-
pilace; barvení a úprava obočí a řas;  
celková ošetření všech typů pleti;  
práce s moderní kosmetickou znač-
kou na trhu; práce s kvalitním lase-
rem Lasocare třídy 3. A; Pro objednání  
volejte na tel. 723 807 155 nebo  
e-mail: martinka.fuksova@gmail.com. 
Provozovna: Záhlinická 668, Hulín                                   

•	Nabízím doučování z němčiny žákům,  
studentům středních škol s maturitou 
nebo zájemcům o výuku němčiny, kteří  
potřebují zlepšit své  jazykové zna-
losti. Možné také vyučování ON-LINE. 
Kontakt: 606 519 960. 

•	Nabízím poradenství a vysvětlení  
Vašich životních strastí, jejich případ-
né řešení a porozumění příčin vaše-
ho zdravotního stavu. Sama jsem si 
prošla těžkou životní situací, která 
mi pomohla otevřít oči a začít vidět  
v každém člověku jeho životní cestu. 
Tel.: 774 676 654.

•	Nabízím masáže SHIATSU. Je to tla-
ková masáž zaměřená na stimulaci 
svalů, kloubů, krevního a lymfatické-
ho oběhu, odstranění bloků a potíží 
v místech energetických drah, jejich 
zprůchodnění a návratu do harmonie. 
Možnost masáži v pohodlí vašeho do-
mova. Tel.: 723 302 436.

•	Potřebujete vyklidit staré železo?  
Tel.: 605 509 730.

•	PRODÁM SLIVOVICI, ROK 2022.  
Tel.: 777 260 806

•	Prodám plastovou dětskou houpačku  
na lanech. Cena 150 Kč. Tel.: 731 728 384.

•	Prodám 2 udírny, plechovou s doplň-
ky – cena 7. 000 Kč, elektrickou – cena 
8. 000 Kč. Tel.: 737 807 579. Při rych-
lém jednání sleva.

•	Nabízím do pronájmu zahrádku v Hu- 
líně 10x15 m. V zahradní kolonii  
U Stavu. Zahradní domek a plot. Pro-
dám za 150 000 Kč. Tel.: 777 956 967.

•	Koupím drtič a lis na ovoce.  
Tel.: 605 509 730.

•	Zdravím, vozíčkář /36 let/ z Hulína,  
zajištěný, který potřebuje pomoc dru-
hé osoby, by rád poznal upřímnou, 
dobrosrdečnou a pozitivně smýšlející 
kamarádku s dostatkem volného času, 
která by bez předsudků a studu trávi-
la společné chvíle, kdekoliv se nám 
bude chtít. Budu rád za každou SMS.  
Tel.: 778 444 197.

•	 Prodám levně obraz v rámu 160 x 80 cm.  
„Palmy na pláži u moře.“ Originál  
maloval hulínský rodák p. Drulák.  
Tel.: 605 333 340 nebo 731 532 982.

•	Prodám 4 zimní komplety Nokian 
Snowproof	 (205	 55	 R16)	 na	 plecho-
vých discích. Vyrobeno 2020, vzorek  
6 mm, vyváženo a připraveno na zimu. 
Ráfky: šířka-6,5J, PCD-5x108, ET-50, 
středová díra - 63.3. Cena: 4200,- Kč. 
Tel: 732 708 070.

•	Pronajmu byt 2 + kk v Hulíně.  
Tel.: 605 509 730.

•	Pronajmu zrekonstruovaný a zařízený 
byt 1+1 v Kroměříži na sídlišti Oskol. 
Vhodný pro 1 osobu. Cena dohodou. 
Tel.: 723 836 152.

•	 Prodám málo používanou AUTOSEDAČ- 
KU značky CHICCO pro dítě 9 - 18 kg.  
Cena 500 Kč. Tel.: 728 270 661.

Řádková inzerce
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ZAJÍMAVOST, INZERCE

Zlínský kraj se prezentuje ve vysílání americké televize

Milionům diváků v USA při-
bližuje zajímavá místa v České 
republice americká kabelová 
televize Czech-American TV, 

která se tento týden zamě-
řuje na Zlínský kraj. Diváci 
poprvé mohou vidět také 
nového maskota – Českého 

Honzu, který je průvodcem 
destinacemi našeho regionu.

„Lidé v Americe díky vy-
sílání Czech-American TV 
získají větší povědomí o tra-
dicích, krásách a zajímavých 
místech našeho kraje a zjistí, 
že Česká republika není jen 
Praha, ale má spoustu turis-
ticky atraktivních míst,“ říká 
náměstek hejtmana Lubo-
mír Traub, který má v gesci 
cestovní ruch, a dodává: 
„Aktuální díl pořadu ukáže 
divákům nejen naši přírodu, 
zámky a muzea, ale nabídne 
taky recept na tradiční valaš-
ský frgál a dokument o šití 
obuvi.“

Zakladatelem česko-ame-

rické televize je rodák z Jižní 
Moravy John Honner, kte-
rý v letošním roce obdržel  
od zástupců Zlínského kraje 
pamětní medaili za příklad-
nou propagaci našeho regi-
onu v zahraničí. Na tvorbě 
vysílání se podílí také ně-
které střední školy zřizované 
krajem a Centrála cestovní-
ho ruchu Východní Moravy.

Vysílání sledují více než 
3 miliony lidí na televizních 
obrazovkách v USA a díky 
internetu i v dalších zemích  
po celém světě. Na pořad se 
mohou podívat i čeští diváci, a  
to	 prostřednictvím	webových	 
stránek	www.catvusa.com.

(ač)

Pořadem provází diváky postavička Českého Honzy.  
Grafika: Czech-American TV
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NAPSALI NÁM Z MAS JIŽNÍ HANÁ, INZERCE, BLAHOPŘÁNÍ

Informace z činnosti dotačního programu MAP III

Pracovní skupina Rovné pří- 
ležitosti přizvala na své jed- 
nání kroměřížskou adiktolož-
ku Mariku Michajlovičovou, 
aby nejen jim, ale dalším bez- 
mála 70 pedagogům a pra-
covníkům s mládeží (ale i stu-
dentům a rodičům) přednes-
la, jaké jsou současné trendy 
ve volně dostupných návy-
kových látkách a jaká ský-
tají nebezpečí. Zájem veřej- 
nosti o tuto akci předčil oče-
kávání a sál kroměřížské kni- 
hovny byl zaplněn do posled-
ního místa; téma si určitě za-
slouží pozornost v připravo-
vaném navazujícím projektu 
MAP IV.

Členové pracovní skupiny 
Rozvoj vzdělávání v oblasti 
IT, přírodních věd a polytech-
nického vzdělávání a mate-
matická gramotnost navští-
vili malou vodní elektrárnu 
Strž v Kroměříži. Pedago-
gové z regionu si tak ověřili, 
že sem se rozhodně stojí za 
to jít podívat i s žáky a vidět 

fyzikální zákony v praxi. Da-
libor Železník je správcem  
s dlouholetou zkušeností,  
kterou dokáže předat poslu-
chačům, poutavě, zábavně 
a v souvislostech. V MAP IV 
i toto bude cesta, jak směřo-
vat podporu gramotností.

Pracovní skupina čtenář-
ská gramotnost se sešla „hyb-
ridně” – částečně na online 
platformě, někteří členové 
prezenčně,	na	webináři	s	lek-
torkou Lenka Bednářovou. 

Všechny aktivity, které se 
v rámci pracovních skupin 
konaly a do konce projek-
tu MAP III ještě konat bu-
dou, mají za cíl především 
správně vytipovat témata  
(a způsoby a možnosti jejich 
uchopení), kterým se bude 
navazující projekt MAP IV 
věnovat. Tento projekt by 
měl navázat na aktuální pro-
jekt „plánovací“ od prosince 
roku 2023 a poskytne do-
statečnou finanční základnu 
na podporu široké škály im-

plementačních aktivit pře-
devším pro mateřské školy  
a základní školy z celého 
území obce s rozšířenou pů-
sobností Kroměříž. Tj. 60 zá-
kladních a mateřských škol.

Projekty místního akční-
ho plánování, aktuálně Míst-
ní akční plánování III ORP 
Kroměříž, reg. číslo CZ.02.3.
68/0.0/0.0/20_082/0022989, 
podporuje město Kroměříž 
v pozici příjemce projektu 

již od roku 2016, a dofinan-
covává dotaci z prostředků 
Evropské unie, operačního 
programu OP VVV a ze stát-
ního rozpočtu pěti procenty 
hodnoty rozpočtu projektu. 
Na projektech MAP spolu-
pracují jako partneři znalí 
území Místní akční skupiny 
Jižní Haná a Hříběcí Hory.

Miluše Poláková,  
koordinátor projektu  
MAP III ORP Kroměříž

Seznámení účastníků s malou vodní elektrárnu Strž v Kroměříži.  
Foto: Miluše Poláková

Projekt „Jižní Haná – podpora  
zaměstnanosti v území“ je ukončen

K 31. říjnu 2022 byla do-
končena fyzická realizace pro-
jektu s reg. číslem CZ.03.2.65 
/0.0/0.0/16_047/0015872  
„Jižní Haná – podpora za-
městnanosti v území“. Projekt 
byl podpořen z Operačního 
programu Zaměstnanost, 
a to dotací ve výši 95 % roz-
počtu; zbylých 5 % pak kryl 
nositel projektu, Mikroregi-
on Jižní Haná, svazek obcí.  
Realizací projektu se do na-
šeho regionu podařilo získat 
1,7 milionu korun.

Projekt byl určen pro oso- 
by z cílových skupin a zaměst- 
navatele ze všech 11 obcí 
náležejících do MAS Jižní 
Haná, přesto jeho úspěšná 
realizace proběhla převážně 
v obcích Chropyně a Hulín, 
které spolu s Kvasicemi a Tlu-
mačovem tvoří Mikroregion 
Jižní Haná.

15 účastníků projektu 
bylo podpořeno individu-
álními konzultacemi a sku-
pinovou podporou vedoucí 
k prosazení se na trhu práce;  
kvalifikovaní lektoři jim předali 
znalosti a dovednosti z oblasti 
IT gramotnosti, pracovního 
práva, komunikačních doved-

ností, řízení času, pracovali  
na posílení sebevědomí, sta-
novení cílů i rozvoji osobnosti. 
12 z nich se podařilo podpo-
řit také pracovním místem 
se mzdovým příspěvkem za-
městnavateli; v režimu bezpeč-
ného prostředí dotovaného 
místa, s flexibilním nastavením 
pracovního úvazku dle potřeb 
klientů a s trvalou podporou 
individuálním konzultantem 
dostali šanci znovu se zorien-
tovat v pracovním procesu, za-
žít úspěch, pocit zájmu o jejich 
osobu, dobrý pocit z vykonané 
práce. Vesměs všichni v pra-
covním zapojení obstáli; svěd-
čí o tom i skutečnost, že většina 
nadále pracuje i po ukončení 
projektového pracovního mís-
ta, ať už u původního, nebo no-
vého zaměstnavatele. Samotní 
zaměstnavatelé si kromě získá-
ní pracovní síly ověřili, že inves-
tice času, individuální přístup 
a respekt k potřebám pracov-
níků vede k prospěchu obou 
stran. Věříme, že tato pozitivní 
zkušenost se bude šířit celým 
územím (nejen) MAS Jižní 
Haná a bude vytvářet prostře-
dí nakloněné odstraňování 
bariér na trhu práce. 
Miluše Poláková, koordinátor 
projektu MAP III ORP Kroměříž

Inzerce

Blahopřání

Rok s rokem se sešel, věk do Tvých dveří vešel, 
a ptá se: kdo má tu dnes kulatiny,  

ty krásné devadesátiny?  
To, po čem člověk v tomhle věku touží,  

je to, ať zdraví ještě slouží. 
Ať zdraví, štěstí a láska je s tebou napořád, 

to chceme Tobě, maminko,  
my všichni dnes ze srdce přát!

Dne 1. 1. 2023 oslavila své životní jubileum – 90 let  
naše maminka

 paní ZDEŇKA FOLTÝNOVÁ (rozená Gábová).
Všechno nejlepší Ti přejí tvé děti s rodinami,  

vnoučata i pravnoučata.
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SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Blahopřání

Dne 1. ledna 2023  
oslavil  

krásné 80. narozeniny  
můj manžel,  

náš tatínek a dědeček,
pan 

STANISLAV NEDBAL.
K významnému životnímu jubileu  

mu přejeme vše nejlepší,  
hlavně hodně zdraví  

a životního elánu. 
Manželka, syn a dcera s rodinou.

Opustili nás

Zábranská Martina * 1968
Pospíšil Josef * 1943
Kouřil František * 1953
Stárek František * 1946
Kojecký Miroslav * 1935
Chomenová Anežka * 1929

Co Tobě můžeme víc dát, 
než kytičku na hrob  

a vzpomínat.
Dne 21. ledna 2023 
vzpomeneme 7 let 

od úmrtí naší  
maminky, babičky a 

prababičky
paní MILADY TICHÁČKOVÉ,  

dříve Gajové.
Stále vzpomínají děti Alena,  

Josef a Milada, vnuci a pravnuci.

Čas ubíhá  
a nevrací, co vzal, 

jen láska, úcta  
a vzpomínky v srdcích 

zůstávají dál.
Dne 14. prosince 
jsme vzpomněli 

5. výročí úmrtí našeho  
tatínka a dědečka

pana VÁCLAVA HERČÍKA.
S láskou a úctou stále vzpomínají 

manželka Jarmila, syn Ondřej  
a dcera Adéla s rodinami.

Kdo jste ho měli rádi, vzpomeňte s námi. 

Pro Tebe tatínku 
zažehnem plamínek… 
Abys věděl, že naše srdce 

jsou stále  
plná vzpomínek… 

Dne 7. prosince 2022 
jsme zavzpomínali 

na nedožité 100. narozeniny  
našeho drahého tatínka

pana KARLA HUDEČKA.
S láskou stále vzpomínají  

dcery Marie a Zdeňka s rodinami,  
synové Karel a Jiří s rodinami. 

Jejich život byla starost,  
práce, láska a obětavost. 

Pro vše dobré měli cit. 
Dobrá srdce ztichla  
a přece nezemřela, 

v paměti naší budou žít dál.
Dne 25. prosince 2022  

jsme vzpomněli  
20. smutné výročí 

úmrtí naší maminky,
paní 

VLASTIMILY  
NĚMEČKOVÉ

ze Záhlinic.
30. června 2022  
uplynuly 4 roky  

od úmrtí jejího man-
žela a našeho tatínka,

pana
BOŽÍKA NĚMEČKA,

rodáka z Hulína.
S láskou a úctou vzpomíná syn  

Zdeněk a dcera Vlastimila s rodinou.
Kdo jste je znali, vzpomeňte s námi.

Kdo v srdci žije,  
neumírá…

Dne 25. prosince 2022 
jsme vzpomněli  
5. výročí úmrtí

pana 
JIŘÍHO KADEŘÁBKA.

S láskou vzpomíná  
manželka a dcery s rodinami.

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.

Úsměv měl na rtech, 
dobrotu v srdci,  

lásku v duši.
Dne 14. ledna 2023  

by oslavil  
90. narozeniny

pan JOSEF KRŠKA.
S láskou a úctou vzpomíná  

manželka, dcera a synové s rodinami.

Dne 4. 1. 2023  
uplynulo 10 let  

od úmrtí našeho 
tatínka a dědečka

pana 
JAROSLAVA  

ROHLEDERA.
S láskou vzpomínají synové  

Erik, Patrik, Martin s rodinami.

Kdo Tě znal, vzpomene, 
kdo Tě měl rád,  
nezapomene.  

Díky za to,  
čím jsi pro nás v životě 

byla, za každý den,  
který jsi pro nás žila.

Dne 23. prosince 2022  
jsme vzpomněli  

páté smutné výročí úmrtí  paní 

MARIE ZUZAŇÁKOVÉ   
z Hulína.

S láskou stále vzpomíná celá rodina.
Všem, kteří vzpomenou s námi,  

děkujeme.

Vzpomínky

Dne 3. ledna 2023 
uplynuly 3 roky  
od úmrtí pana 

JOSEFA JANASE, 
který nám velmi chybí.

Kdo jste ho znali, 
vzpomeňte prosím s námi.

S láskou vzpomíná manželka Eva, 
dcery Lenka a Eva a syn Miroslav  

s rodinami.

Jsou lidé,  
kteří pro nás znamenali 

více, než ostatní. 
O to je těžší  

naučit se bez nich žít.
Dne 11. ledna 2023 
vzpomeneme třetí 

smutné výročí, kdy nás navždy opustil
pan ZBYNĚK KREJČÍ.

Stále vzpomínáme na toho,  
kdo byl pro všechny  velkou oporou,  

rád žil a měl nás rád.
Maminka, manželka,  

děti a sestra s rodinou.
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V mateřské škole v budově Družba se uskutečnilo tradiční, 
předvánoční setkání rodičů a dětí.

Děti v čertovském převlečení si pro rodiče připravily krát-
ký program. Na závěr navštívil děti Mikuláš se svou družinou.  
To bylo radosti z nadílky! Velké poděkování patří všem rodi-
čům za přípravu kostýmů a za přinesené cukroví, kolegyním 
za dekoraci tříd a sestavení programu, paním kuchařkám  
za perníčky a ovoce do nadílky, dětem za statečnost a snahu, 
se kterou se zhostily vystou-
pení, paní ekonomce Želin-
ské za důstojnou roli svatého 
Mikuláše a žákům 9. třídy 
Základní školy Hulín od paní 
učitelky Mgr. Martiny Moró-
cové za milé ztvárnění čertů 
a andělů. Některé odvážné 
děti neváhaly obejmout hod-
nou čertici a ti, co by se snad 
jen trochu báli, našli útočiště 
v náručí dvou andělů. Malí  
i velcí odcházeli domů pří-
jemně naladěni s úsměvem  
a s plnou taškou dobrot. 

Text a foto: Miluše Budínová

NAPSALI NÁM Z MŠ HULÍN

Svět je plný barev a tónů

Vidět svět dětskýma oči-
ma a vnímat všechny jeho 
barvy, tvary, vůně a tóny je 
zázrak, na který většina do-
spělých v tomto uspěcha-
ném světě už dávno zapo-
mněla. A není divu, že nám 
dospělým v tom shonu svět 
nějak zešedl. Stále se za ně-
čím honíme…  Teď, v zim-
ním období, když příroda spí 
a venku je nevlídno, zkusme 
se na chvilku pozastavit, 
nadechnout se a užít si čas 
společně s dětmi. Kouzlo 
dětského vnímání světa nás 
omámí, svět bude najednou 
opět plný barev a tónů.

Svět je plný barev a tónů  
je také název našeho Škol-
ního vzdělávacího progra-
mu pro předškolní vzdělá-
vání, který jsme zpracovali  
v souladu s Rámcovým vzdě-
lávacím programem pro před- 

školní vzdělávání. Je to zá-
vazný dokument, který na-
hradil dřívější osnovy vzdělá-
vání a vytyčuje kompetence, 
které by mělo zvládat dítě 
ukončující předškolní vzdě-
lávání.  V naší mateřské ško-
le se snažíme vytvořit pro-
středí, kde se děti cítí dobře  
a mohou zde rozvíjet všech-
ny své schopnosti. Přejeme 
si, aby každé dítě cítilo, že je 
nedílnou součástí kolektivu 
třídy, aby u nás získalo nové 
kamarády, dovedlo si hrát  
a spolupracovat s ostatními. 
Základem školního vzdělá-
vacího programu je osob-
nostně orientovaná výchova 
se zaměřením na logope-
dické a ekologické aktivity 
spojené s podporou zdraví  
a zdravého životního stylu.

Zaměřujeme se na to, aby 
byla MŠ místem komunika-

ce a kooperace, kde se děti 
vzájemně stýkají a rozvíjejí, 
místem společného pobytu 
a her, místem, kde děti popr-
vé získávají kamarády a do- 
stávají se do skupiny sobě 
rovných, s nimiž tvoří spole-
čenství. Podporujeme děti  
v získávání sebedůvěry v mno- 
hostranných kontaktech s dět- 
mi i dospělými. 

Moderním pojetím výcho-
vy preferujeme na prvním 
místě postoje k lidem, příro-
dě, hodnoty zejména mravní, 
dále pak dovednost pracovat 
s informacemi a komuniko-
vat, diskutovat, tvořivě řešit 
problémy a potom teprve vě- 
domosti. 

Pokud se chcete o našem 
ŠVP dovědět více, je k na-
hlédnutí ve třídách. 

A co nás v zimním období 
ve školce čeká? S rodiči před-

školáků si budeme povídat  
o školní zralosti a řešit pří-
padné návrhy odkladů škol-
ní docházky. Pokračujeme  
ve sběru citronové a pome-
rančové kůry. Doma také 
můžete sbírat hliník (sběr  
v MŠ bude v dubnu). Blíží se 
také dětmi tolik oblíbené ma-
sopustní období - doba po-
hádek, karnevalů a dovádění. 
Postupně budou ve všech  
třídách probíhat ekologické 
aktivity (krmení ptáčků, vy-
cházky, hry na sněhu).  Při tom  
všem si spolu budeme po-
vídat a žasnout nad zázraky, 
které nám zima připraví. U nás  
je svět opravdu plný barev  
a tónů - stačí se dívat. 
Eva Karasová, s použitím citace  

ze Školního vzdělávacího 
programu, který zpracovala 

ředitelka MŠ, zástupkyně  
ředitelky a kolektiv pedagogů

Mikulášská nadílka byla milá Novoroční pozdrav MŠ Hulín

Kdo by neměl rád příchod nového roku.
Chceme Vám přát mnoho správných kroků,

zdraví a radost ze života,
 štěstí, ať se kolem Vás motá.

Krásný, šťastný a úspěšný rok 2023 
přejí děti a zaměstnanci

 MŠ Eduarda Světlíka, Hulín
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Ještě, než zcela pozveme 
dovnitř rok 2023, ohlédneme 
se jedním očkem do adventní-
ho času a vánočního ladění v 
naší školičce. Na začátku pro-
since jsme se zúčastnili slav-
nostního rozsvěcování vá- 
nočního stromu v Záhlini-

cích. Po zahájení a projevu 
pana starosty jsme vystoupi-
li s pásmem básní, písní a ta-
nečkem. Zážitkem bylo roz-
svícení vánočního stromu a 
také příchod Mikuláše s dru-
žinou čertů a andělů, od kte-
rých děti dostaly balíček. Ně-

komu ukápla slzička, někdo 
vyprávěl statečně básničku 
či písničku. Díky pěknému 
vánočnímu programu i pří-
jemnému zimnímu počasí 
se atmosféra 2. adventní ne-
děle zase o trošku přiblížila  
k tolik očekávaným Váno-
cům. Děkujeme organizáto-
rům za přípravu této pěkné 
akce, za oslovení naší školky 
i dalších účastníků, kteří při-
lákali širokou veřejnost.

Hned další dny navštívil 
naši třídu i Mikuláš v dopro-
vodu čerta. Andílek po cestě 
z nebe prochladnul, dostal 
kašel a rýmu, a tak raději zů-
stal v teplé peřině jako naše 
děti. Mikuláš k dětem pro-
mluvil, aby pochválil šikov-
né děti, jejich píli a snahu, 
a taky malinko vyhuboval  
a namotivoval děti, které umí 
sem tam pozlobit a někdy  
i méně poslouchají. Všechny 
děti slíbily nápravu, a tak jim 
Mikuláš rozdal taštičky, kte-
ré si děti předtím vyzdobily 
a byly plné očekávání, jestli 
jim do nich Mikuláš něco na-
dělí a zda to budou dobroty 
nebo třeba brambory či uhlí. 

Ale všechno dobře dopadlo, 
děti dostaly sladkosti, ovoce 
a také balíček, který spon-
zorovala firma Pilana, za což 
jí velmi děkujeme. Děti se 
ještě před odchodem s Mi-
kulášem a čertem vyfotily, 
zazpívaly jim a zatancovaly 
čertí tanec na rozloučenou 
jako poděkování.

Příjemné předvánoční od- 
poledne jsme také strávili 
společně i s rodiči, při vánoč-
ním posezení a besídkou. 
Všichni jsme si společně za-
zpívali koledy a poté si uží-
vali kouzelnou atmosféru 
přicházejících Vánoc. Nechy-
běl teplý čaj a cukroví, které  
si děti upekly, a také ochotné, 
vždy připravené maminky při- 
nesly z domu nespočet různých  
druhů, tvarů i vůní cukroví.

Vánoční nálada nám zů-
stala i v dalších dnech. Děti 
navštívil Ježíšek a nadělil 
jim ve školce pod stromeček 
krásné dárky. Dětem zářila 
očička při rozbalování i z ra-
dosti z nových hraček, her a 
pomůcek. Letos byl Ježíšek 
opravdu štědrý a nebylo by 
tomu tak, kdybychom nemě-
li úžasné a obětavé rodiče, 
kteří přispívají svojí dobrou 
náladou, nápady, spoluprací 
a sponzorskými dary nejen 
hmotnými, ale i finančními. 
Těchto gest si velmi vážíme, 
jsme vděční a doufáme, že 
příjemná a vzájemná spolu-
práce nám zůstane v letoš-
ním roce i v těch dalších.

Každý z nás nechal loň-
ský rok odeznít, vstoupil  
do roku nového a my věříme, 
že všichni máme ve  svém  
okolí alespoň někoho blízké-
ho, rodinu, přátele, kamará-
dy nebo kolegy a také zdraví, 
které nám dovolí mít každý 
den radost z maličkostí, štěs-
tí a úsměv na tváři. 
Petra Čubová, Eva Doleželová

Inzerce

Okénko do školky v Záhlinicích

NAPSALI NÁM Z MŠ ZÁHLINICE, INZERCE

Děti se s Mikulášem a čertem rychle skamarádily. Foto: MŠ Záhlinice
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NAPSALI NÁM ZE ZUŠ HULÍN A MAS JIŽNÍ HANÁ, POZVÁNKA

Adventní koncert MORAVY. Sál si zazpíval Tichou noc

Vánoční melodie připravili 
pro návštěvníky adventního 
koncertu mladí muzikanti  
z dechového orchestru MO-
RAVA ZUŠ Hulín. I když podle 
slov jejího vedoucího, pana 
učitele Petra Voříška, se s ním 
původně ani moc nepočíta-
lo, tak sami mladí muzikanti 
si jej nenechali vzít, a jak se 
mohli návštěvníci koncertu 
přesvědčit, bylo to dobré roz-
hodnutí. Ostatně adventní či 
vánoční koncerty mají v Hulí-
ně dlouholetou tradici a byla 
by škoda o ni přijít. Však ne-
dávná „doba covidová“ nám 

ukázala, jaké to je neveselé, 
být bez živé hudby, a zvlášť  
v předvánoční době.

A tak úderem páté hodiny 
odpolední se pódium MKC 
zaplnilo mladými muzikan-
ty a vyprodaný sál se mohl, 
jako v letech předchozích, 
ponořit do kouzelné atmo-
sféry předvánočního času. 
Většina skladeb byla tako-
vou tou „(před)vánoční de-
chovkovou klasikou“, ale dle 
mého soudu a také potlesku 
obecenstva to bylo přesně 
to „pravé ořechové“, na co 
se všichni těšili. Zazněly ze-

jména skladby zpívané (pře-
vážně od českých autorů), 
ale byly i dvě orchestrální.  
No a závěr patřil, jak už to 
bývá dobrým zvykem, kla-
sickým českým koledám.

Na koncertu si také odby-
lo svou premiéru před pub-
likem několik nových členů 
orchestru, kteří nastoupili do 
Moravy od nového školního 
roku. Zpívané skladby svými 
hlásky ozdobilo 5 mladých 
zpěvaček (sestry Bára a Eva 
Furchovy, Valentýna Bure-
šová a nové posily zpěvácké 
sekce Helen Kocpinar a Han-
ka Staňková) a k tomu jeden 
zpěvák – Michael Klech, 
který na poslední chvíli „za-
skočil“ za nemocného Jirku 
Kaďorka. A nutno říci, že 
svou roli „náhradníka“ zvládl 
skvěle. Také na postu mo-
derátorky se, kvůli nemoci 
Kamily Polákové, objevila 
její sestra Lenka Polášková 
a i ona zvládla pro ni trochu 
nezvyklou roli velmi dobře. 
A o to, aby mělo vystoupení 
Moravy ten správný zvuk, se 
skvěle postaral zvukový mistr 
Jakub Zapletal, který si takto  

i zavzpomínal na svá léta, kdy 
sám v Moravě hrával.

A také je nutno zmínit i to, 
že mezi diváky byli přítomni 
předchozí i současný starosta 
Hulína – Roman Hoza a Jaro-
mír Žůrek. Doufejme, že je-
jich přítomnost byla symbo- 
lem kontinuity podpory měs-
ta Hulína mladých muzikantů  
z Moravy (té hulínské ).

Věřme, že tento krásný 
předvánoční koncert, který 
pro své posluchače připra-
vil dechový orchestr Mora-
va, bude mít napřesrok své 
další pokračování. Vždyť co 
může být krásnějšího, než 
když si zaplněný sál zazpívá 
na závěr koncertu se zpěvá-
ky Tichou noc a odnese si  
ve svém srdci ten hřejivý po-
cit, že, navzdory všemu ne-
gativnímu okolo jsou stále 
na světě tací, kteří dovedou 
rozdávat pohodu a dob-
rou náladu prostřednictvím 
toho krásného druhu umění, 
jakým bezesporu hudba je. 
Tak úspěšný Nový rok 2023 
vám všem! 

Ivo Káňa, foto: D. Juga 

Více fotografií a videa z koncertu lze nalézt na webu  
www.moravazushulin.webnode.cz

Pozvánka
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NAPSALI NÁM ZE ZUŠ HULÍN, INZERCE

„Zuška“ vystoupila s hudbou i vtipem

ZUŠ Hulín připravila další 
z řady adventních pořadů. 
Koncem loňského roku to 
byl v MKC komponovaný 
pořad, kde se představili žáci 
hudebních oborů a drama-
tického oboru. Pořad navá-
zal na podobný v předkovi-
dové době, ale byl zase jiný. 
Jiní interpreti hudební a jiné 
herečky a herci, kteří dostali 
prostor pro svá vystoupení.

Členky „Dramaťáku” zahá-
jily podvečer přivítáním divá-
ků, jimiž byli hlavně rodiče a 
prarodiče účinkujících, kteří 
nešetřili potleskem. Z hudeb-

ních oborů to byla žesťová 
tria, soubor zobcových flé- 
ten s kytarami, pěvecké sólo  
z pohádky, nejmenší zpěváč-
ci ze sboru Zvonečky s dopro-
vodem klavíru a zobcových 
fléten, zaujal soubor na bicí.

Dívky z dramatického obo- 
ru vtipnými replikami na před- 
scéně jednak posouvaly slo-
vem vánoční přípravy doma, 
aby pak ohlásily další hudeb-
ní číslo, třeba duo trubky a 
pozounu v dívčím provede-
ní. O pohádkový blok se po-
starali mladí herci a herečky. 
Známé pohádky byly uve-

deny ve zkratkách známých 
průpovídek s velkou nadsáz-
kou i vtipem, tu více, tu méně 
vydařené. V rychlém sledu 
tuto část pohádek uváděly 
paní učitelky v divadelních 
kostýmech.

Dvouhodinový pořad bez 
přestávky byl spontánní, 
účinkující udrželi pozornost 
diváků, program gradoval vy-
stoupením pěveckého sboru 
Zvonky, komorní orchestr  
Petra Poláka uspokojil milov-
níky saxofonů. Závěrem sou-
bor ve složení pozoun, trub-
ka, b klarinet a saxofon a dvě  

zpěvačky  zakončil zcela vá-
nočně dvěma koledami.

Tečkou byly dvě krásné 
herečky, které se přišly roz-
loučit, poděkovat a popřát 
všem pohodové vánoční 
svátky a dva malé zvonečky 
zacinkaly opravdu konec.

Zbývá ještě poděkovat 
paním a pánům učitelům za 
náročnou přípravu tohoto 
komponovaného pořadu. 
Také popřát všem, i účinku-
jícím, ať se jim daří a splní 
všechna přání do nového 
roku 2023.                                                                                        

Věra Gremlicová

Realitní poradna

Prohlídka nemovitosti začí-
ná již prvním telefonátem

Předem bych vám chtěla 
za sebe i celou naši realitní 
kancelář CENTURY 21 Style 
Happy popřát úspěšný rok 
2023, do kterého jsme prá-
vě vstoupili, a projevit přání, 
aby tento rok nenaplňoval 
mnohé hrozivé scénáře, které 
se na nás ze všech možných 
médií valí, ale aby byl pro vás 
dobrým rokem, kde sice ne 
vše bude lehké, ale důvodů 
k vaší radosti bude mnohem 
více než obav a strachu.

A třeba právě v letošním 
roce budete uvažovat o po-
řízení nového bydlení. Takže 
pokud se rozhodujete pro 
koupi bytu nebo rodinné-
ho domu a nyní si vybíráte 
z nabídky, řekněme si, co 
hned na začátku nepod-
cenit. Prohlížíte si nabídky 
realitek na internetu a chys-
táte se absolvovat prohlídky 
těch, které vás zaujaly? Ur-
čitě doporučuji již tuto fázi 
nepodceňovat, kde dobrým 
výběrem a zejména včas-
ným získáním důležitých 
informací si můžete ušetřit 
spoustu času. Samozřejmě 
jsem se setkala ve své praxi 
a stále setkávám s takovými 
„zájemci“, kteří rádi jezdí na 
různé prohlídky. Mnohdy 
mně připadá, že snad ani nic 
koupit nechtějí a „cestová-
ní“ na prohlídky je takovým 
jejich koníčkem. Nicméně 
nyní oslovuji ty, kteří skuteč-
ně hledají svůj nový byt či 
dům a byli by rádi, kdyby se 
vyvarovali hned na začátku 
zbytečných chyb. A protože 

pracuji v realitní kanceláři, 
budu to brát z pohledu na-
bídky realitní kanceláře. 

Je potřeba si uvědomit, 
že vše nezačíná fyzickou 
prohlídkou vybrané nemo-
vitosti, ale již prvním tele-
fonickým kontaktem s rea-
litním makléřem, který má 
danou nemovitost v nabídce.  
Je dobré si již při tomto kon- 
taktu pár věcí vyjasnit a ne-
spoléhat až na prohlídku. 
Příklad z praxe: Na prohlídku 
bytu přijde mladý pár a než 
se stačí rozhlédnout, zjišťu-
jí, že daný byt nemá balkon. 
Přestože to v inzerátu bylo 
uvedeno, nějak se jim to po-
pletlo s jinými nabídkami, 
které si prohlíželi. A protože 
balkon je jejich podmínkou, 
již po minutě je jasné, že celá 
prohlídka byla ztrátou času 
jak pro ně, tak makléře, po-
tažmo prodávajícího. Proto 
velmi doporučuji si ještě před 
konkrétní prohlídkou zjistit 
pro vás důležité informace. 
V praxi to bývá tak, že si zá-
jemce prohlíží více nabídek  
a volá do několika kancelá-
ří. Po hodině – dvou již ani 
pořádně neví, co se kde do-
zvěděl. Proto i když již máte 
sjednán termín prohlídky, 
doporučuji si ještě před tím 
jednou daný inzerát projít a 
pokud vám nejsou jasné ně-
které pro vás podstatné infor-
mace, nezdráhejte se makléři 
ještě jednou zavolat a upřes-
nit, co potřebujete. V inzerci 
jsou většinou jen základní in-
formace a je dobré si oprav-
du vědomě s makléřem pro-
mluvit a ptát se. Konkrétně  

u bytu si upřesněte, zda jde 
o byt v osobním vlastnictví či 
družstevní, v jakém je patře 
a zda je tam výtah či nikoliv, 
jaké jsou měsíční náklady, 
výše fondu oprav apod. U ro-
dinného domu to může být 
upřesnění velikosti pozemku, 
technického stavu, připoje-
ných inženýrských sítích či 
druhu odpadu. Zjistěte si ty 
informace, které jsou pro vás 
podstatné a již takový telefo-
nát vám napoví, zda má pro 
vás cenu na prohlídku vůbec 
jezdit. Rozhodně doporučuji 
nepodléhat jen dojmu z fotek 
či videa. 

Věta, kterou často u prohlí-
dek slyším, je: „No ono to na 
těch fotkách vypadalo mno-
hem hezčí.“ Berte ale v potaz, 

že dobrý realitní makléř ur-
čitě nechce nic schovávat či 
zamlžovat, ale kdyby již jeho 
fotky nebyly kvalitní a neu-
kazovaly by spíše klady dané 
nemovitosti než její zápory, 
asi by nebyl moc dobrým 
makléřem. Takže určitě tedy 
doporučuji si co nejvíce infor-
mací o vybrané nemovitosti 
zjistit ještě před prohlídkou a 
na fyzické prohlídce si již tyto 
informace jen ověřit a zamě-
řovat se na další důležité věci. 
A že jich není zrovna málo. 
Takže na co se zaměřit už pří-
mo na prohlídce nemovitosti 
si řekneme v dalším čísle.

Přeji vám všem hodně 
úspěchů v novém roce a 
krásné zimní zážitky.   

Veronika Kalousková
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Školáci ovládali sadu robotických včelek

V poslední době je kladen 
velký důraz na rozvoj infor-
matického myšlení u dětí  
a zavádění nové informatiky 
do škol. Využili jsme toho, 
že hulínská knihovna vlast-
ní sadu robotických včelek, 
na kterých se děti mohou 
naučit základům programo-
vání, a vyrazili jsme si práci  
s těmito roboty vyzkoušet.

Dětem byly nejprve před-

staveny knihy, ve kterých 
je hlavním hrdinou robot, ale 
potom už se pustily do pilné 
práce. Na různých podložkách 
plnily přidělené úkoly a snažily 
se včelky jednoduše naprogra-
movat. Děti toto velmi bavilo, 
zažily spoustu zábavy, ale zá-
roveň si při práci s robotickou 
pomůckou zlepšovaly prosto-
rovou orientaci a paměť.

(tř. uč. 4. ročníku)

Kde jsou ve městě významné stromy? 

Děti absolvovaly digitální knihovnickou lekci. Foto: ZŠ Hulín

Žáci 2. A se v rámci Dne stromů zúčastnily soutěžní výzvy 
vsetínské organizace Líska a hledali v Hulíně významné stromy. 

Nejblíž u školy roste lípa srdčitá, zasazená ke stému výročí 
vzniku naší republiky. Připomněli si tento svátek a lípu si dů-
kladně prohlédli. Přečetli si pamětní desku, vyfotili se. Úko-
lem ale nebylo se pouze vyfotografovat u stromu, ale napsat 
o něm nějakou povídku. I tohoto úkolu se druháčci zhostili 
dobře. Odměnou jim byl certifikát o účasti, klíč k určování 
stromů podle listů a pupenů, povídání o přírodní zahradě  
a ručně malovaná plátěná taška. Příští rok se určitě zapojí  
do této zajímavé akce znovu.

(text a foto: zš)

Potěšení pro babičky a dědečka

Pár dnů před vánočními svátky navštívili žáci školní dru-
žiny Pečovatelský dům v Hulíně. Svým vánočním vystou-
pením, dárečky, sponzorským finančním dárkem na živý 
stromeček a cukrovím, které pro seniory napekly maminky 
a vychovatelky, chtěli všichni přispět k poklidným svátečním 
dnům babiček a dědečka.

(text a foto: E. Formánková, K. Nedbalová)

Šťastný a veselý rok 2023

Žáci, vychovatelky a paní uklízečka Lenka ze školní druži-
ny přejí hodně zdraví, spokojenosti, síly a naděje v roce 2023 
všem lidem a zvířátkům.

NAPSALI NÁM ZE ZŠ HULÍN
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NAPSALI NÁM ZE ZŠ HULÍN

Spolupráce se SOŠ veterinární v Kroměříži

Žáci 9. ročníku se zúčast-
nili výukové hodiny na SOŠ 
veterinární v Kroměříži. Se-
tkání sloužilo k podpoření 
zájmu o přírodovědné před-
měty. Výuka byla rozdělena 
do čtyř vyučovacích bloků. 

V prvním vyučovacím blo-
ku si žáci vyzkoušeli identifi-
kaci lebek savců dle určova-
cích znaků.

V druhém bloku se žáci pře-
sunuli do laboratoře, ve kte- 
ré si samostatně připravili tr-
valý preparát krve, ve kterém 
sledovali pomocí mikrosko-
pů tvar a rozdělení červených 
a bílých krevních buněk.

Třetí blok probíhal na pi-

tevně, ve které se seznámili  
s pitvou vepřového srdce. 
Žákům byl umožněn reál-
ný pohled na vnitřní stavbu 
srdce, rozdělení předsíní, 
komor, chlopní aj. Následně 
si žáci prohlédli prostory a 
vybavení dané pracovny. 

Čtvrtý a zároveň poslední 
vyučovací blok probíhal v pří-
mé interakci se živými zvířaty. 
Žáci si poslechli pomocí ste-
toskopu tlukot srdce ovcí, na-
hlédli do stájí koz, krav a koní. 

Výuka se SOŠ veterinární 
se žákům velmi líbila, a tím-
to bychom rádi poděkovali  
za spolupráci.

(št) Žáci identifikovali lebky savců. Foto: ZŠ Hulín

Dějepisná olympiáda 

V Základní škole v Hulíně se uskutečnila „Dějepisná olym-
piáda“. Téma tohoto školního roku znělo: „Rozdělený svět  
a Československo v něm“.

Olympiády se zúčastnili přihlášení žáci z devátého roční-
ku. Při plnění náročných úkolů, které se týkaly znalostí z ob-
dobí roku 1945 až 1992, žáci předvedli velmi dobré  výkony. 
O 1. místo se dělí Magnano Michal a Hodný Marek z 9. A,   
2. místo obsadil Takáč Matyas z 9. A a na 3. místě se umístil 
Plško Marek z 9. A. Všem zúčastněným děkujeme za vzornou 
přípravu i účast a vítězům blahopřejeme.

(text a foto: zz)

Kde se vyrábí kečup. Exkurze do firmy Prunus

Letošní třídní projekty EVVO  
jsou zaměřeny na osobnosti 
v našem regionu. Název „Ten 
dělá to a ten zas tohle“ napo-
vídá, že to budou řemeslníci, 
zemědělci a všichni, kteří umí 
vyrobit něco pěkného, dobré-
ho nebo zajímavého.

Žáci 2. A si vybrali firmu 
Prunus paní Haderkové, kde 
se vyrábí kečup, protlak, ky-
sané zelí a lečo. Všechno si 
mohli prohlédnout a ochut-
nat na konci listopadu. Paní 
Haderková jim ukázala celý 
areál, popsala, jak se která 
věc vyrábí a trpělivě odpoví-
dala na všechny otázky. Dru-
háci si prohlédli struhadlo  

na zelí, na cibuli, zavírač la-
hví, poslechli si, jak bublá zelí 
v sudech. Každý svou lžičkou 
zkusil ochutnat zelí, protlak i 
kečup. Dostali ještě jablíčko, 
bylinkový čaj a čokoládu. 
Ještě si každý odnesl etiketu 
s telefonním číslem, aby si 
mohli rodiče případně tele-
fonicky domluvit nákup pro-
duktů firmy Prunus. Společ-
ně do třídy si odnesli protlak 
a recept na rajskou omáčku, 
kterou si společně po Váno-
cích ve škole uvaří.

Exkurze se všem líbila a už 
se těší na další spolupráci.

ZŠ Hulín
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Vystoupení s Hulíňáčkem, ry- 
bářský kroužek a spousta akcí. 
Středisko volného času Hulín  
zakončilo rok 2023 aktivně. 
Vystoupení na náměstí

Děti ze SVČ se druhou 
adventní neděli zúčastnily 
akce na náměstí v Hulíně.  
Na pódiu vystoupily s vánoč-
ní pohádkou O Stromečku  
a dvěma básničkami.  Rovněž  
vystoupily se svým před-
stavením mladší i starší děti  
z Hulíňáčku, které měly při-

pravené lidové básničky, 
písničky a tance v doprovo-
du hudby. Po měsíci pilného 
trénování všechny děti zúro-
čily svou práci a odměnou 
jim byl velký potlesk nejen 
od rodičů. Všem dětem a pa-
ním učitelkám z Hulíňáčku-
chceme tímto velmi podě-
kovat za krásné vystoupení! 
Akce 

V předvánočním čase 
jsme měli pro děti připrave-
no hned několik akcí. 

Na začátku prosince za-
vítal do SVČ Mikuláš. Děti  
měly připravenou básničku 
nebo písničku, kterou před-
nesly Mikulášovi, a ten je ob-
daroval sladkým balíčkem. 

Další akcí bylo pečení 
perníčků. Děti se nadšeně  
pouštěly do vykrajování nej-
různějších vánočních motivů  
a celý dům byl krásně pro-
voněný.V rámci výtvarných 
dílniček jsme vyráběli vá-

noční přáníčka, kterými děti 
obdarovaly a potěšily své 
blízké. 

Rybářský kroužek
20. prosince proběhlo  

na Grádě předvánoční setká-
ní mladých rybářů, poslední 
v tomto roce. Kluci i holky  
se nyní zaměří na teorii a pří-
pravu na zkoušky. Již se těší 
na lepší počasí, až budou 
moci sedět u vody.

(svč)

NAPSALI NÁM ZE SVČ HULÍN

SVČ mělo napilno i koncem roku

Děti z Hulíňáčku si připravily lidové básničky, písničky a tance. Foto: SVČ Hulín

Pozvánky SVČ
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EXPEDICE Z101, NAPSALI NÁM ZE ŠKOLNÍ DRUŽINY

Africká etapa. Dobrodružství Expedice Z101 vyšlo i knižně

Expedice Z101 pokřtila prv-
ní knihu ze svých cest. Je skvě-
lá! A skvělý byl i samotný křest 
ve Zlíně… Cestování Tomáše 
Vaňourka a Lindy Piknerové 
po stopách legendárních H+Z 
pokračuje. Reportáže a foto- 

grafie budete i v roce 2023 na-
cházet na stránkách zpravo-
daje Hulíňan, který je jedním  
z mediálních (a vděčných) part- 
nerů projektu. 

Expedice Z101 usiluje o při-
pomenutí a rozšíření 1. cesty  

legendární cestovatelské dvo- 
jice Jiřího Hanzelky a Mirosla- 
va Zikmunda (H+Z) napříč Afri- 
kou a Amerikou z let 1947 - 
1950. Symbolickým vyvrcho- 
lením	 bude	 návštěva	 New	
Yorku, což je místo, kam le-

gendární dvojice HaZ z politic-
kých důvodů nikdy nedorazila.  
Expedice Z101 chce tuto cestu 
dokončit a H+Z do NY „dovézt“. 
Více	 na	 webu	 www.z101.cz	 
a sociálních sítích. A ve zpra-
vodaji Hulíňan.                  (dvo)

Linda Piknerová a Tomáš Vaňourek vydali první knihu  
o svých cestovatelských dobrodružstvích

Zlínského křtu nové knihy se zúčastnil i syn Miroslava Zikmunda 
(první zprava)

Expedice Z101 s těší  
značnému zájmu médií a veřejnosti

Expedici provází řada akcí. Třeba předčítání z nové knihy.  
4x foto: Expedice Z101

Sbírka pro psí útulek

Prosinec je neodmyslitelně spojen 
s klidem, pohodou, láskou a obdaro-
váváním blízkých.

 O skutečnosti, že myslíme i na čtyř- 
nohé kamarády, nás vychovatelky 
přesvědčili nejen žáci ŠD, ale i jejich 
rodiče.

Uspořádali jsme v družince sbír-
ku pro psí útulek Čápka v Kroměříži. 
Deky, granule, piškoty, plyšáci, ale i fi- 
nanční příspěvky - to vše jsme s ra-
dostí mohli předat pí Evě Tomečkové, 
která nás navštívila se svým pejskem 
Merly.

Největším přáním nás všech je, 
aby chlupáči z útulku našli časem své 
nové milující páníčky - vždyť přísloví 
„Pes - nejlepší přítel člověka” je tolik 
pravdivé.

 ŠD Hulín
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COP 27: přítomnost nejistá – budoucnost v mlhách

ZAMYŠLENÍ, INZERCE

Přišlo to náhle. Během 5. až  
6. listopadu 2022 nebe nad 
severním cípem Afriky ze-
šedlo. Z počátku jen jemné 
hřmění postupně zesilovalo. 
Zatáhlo se a domorodí oby-
vatelé s obavami vzhlíželi 
vzhůru.  Písečné bouře, častý 
návštěvník přicházející ze sa-
harských plání, výbuch vzdá-
lené dosud dřímající sopky,  
to všechno znali a uměli se  
s tím jak fyzicky, tak i ve svých  
hlavách vypořádat. Tohle však  
bylo něco jiného. Po nebi se 
míhala křídla desítek ocelo- 
vých ptáků, co jim v tom vzdá- 
leném „lepším světě“, kam 
by se každý z nich chtěl jed-
nou dostat, říkají letadla.  
V tu dobu již letoví dispečeři 
ve věži letiště Šarm aš - Šajch 
třeštili oči do desítek monito-
rů a navzdory přidané klima-
tizaci pot z nich jen lil. Krou-
žící stroje okupovaly nebe  
a nekompromisně se doža-
dovaly pozornosti.  Přistávací  
dráhu halil prach a slabý vět- 
řík nestíhal odnášet odér spá-
lené gumy tvořící se za ob- 
rovskými podvozky dosedají- 
cích vzdušných kolosů. Uhlí- 
ková stopa v této lokalitě   
stoupala geometrickou řa-
dou a vzhůru do atmosféry 
mířily tuny skleníkových ply-
nů. Ozonová díra nad jižním 
pólem zase o nějaké to pro-
mile narostla a než poslední  
z hučících strojů zaparkoval  
na přidělené stojánce, vyhynu- 
lo na planetě Zemi v důsled-
ku klimatických změn nevrat-
ně několik desítek živočiš-
ných i rostlinných druhů. 

Ne, nezačal jsem na stará 
kolena se psaním sci-fi poví-
dek. Naznačená situace mě 
vytanula na mysli, když jsem 
si na internetu vyhledal pár 
informací o průběhu zahájení 
další mezinárodní klimatické 
konference konané pod zášti-
tou OSN. O počátcích a tradici 
těchto celosvětových setká-
vání nazvaných Konference 
smluvních stran (Conferen-
ce of Parties - COP)  jsem na 
těchto stránkách psal zhruba 
před rokem. Ta s pořadovým 
číslem 27 se uskutečnila v mi-
nulém roce, od 6. do 20. 11.  
v egyptském Šarm aš - Šajchu  
a měla plynule navázat na COP 
26 konanou rok před tím ve 
skotském	Glasgow.	Co	nám	to	 
14denní rokování zástup-
ců 200 zemí světa přineslo?  
A zdali vůbec něco? Na tom 
se zasvěcení komentátoři ne-
dokáží shodnout. Názor, že 
výsledky jednání byly velmi 
skromné a závěry mlhavé, ale 
převládá. Ve stínu bující ener-
getické krize, která dopadá 
nejhůře na státy Evropy, se 
kuloáry konference měnily 
v tržiště a zejména africké 
a arabské země disponující 
ložisky plynu a ropy byly na-
vzdory oficiálnímu programu 
středem nebývalého zájmu 
zástupců prosperujících států.

V programu a závěrečných 
prohlášeních nicméně ekolo-
gové postrádají   řešení závaz-
ků z minulých let, především 
již skoro zprofanovaného do-
sažení maximálního oteplení 
o   1,5 ° C oproti době před prů- 
myslovou revolucí, nebo větší 
důraz na odklon od fosilních 
paliv. Vzájemná shoda do-

spěla pouze k závazku „útlu-
mu“ uhlí v energetice, ostatní 
fosilní zdroje, tedy zejména 
plyn a ropa zůstaly stranou. 
Tím spíše ale na světlo   vyplu- 
ly rozdílné preference dané 
zvyšující se polarizací světa, 
tedy rozdílu mezi tzv. rozvo-
jovými státy a rozvinutými 
(prosperujícími) zeměmi. Ná-
řky evropských představitelů 
na tíživou situaci jejich oby-
vatel způsobenou nedostat-
kem a zdražováním energií 
poslouchali zástupci Afriky 
s dosti pobaveným výrazem 
ve tváři. Na pořadatelském 
kontinentě totiž v současné 
době žije asi 600 milionů lidí 
dlouhodobě bez přístupu  
k elektřině a naděje na zlep-
šení je v nedohlednu. Asi  
i proto se za velký (a prav-
děpodobně i jediný) úspěch 
COP 27 považuje vznik me-
zinárodního fondu pro kom-
penzaci ztrát a škod. O co 
jde? Jde o to, že mnoho států, 
především z tzv. třetího světa, 
se na rozvratu klimatu podílí 
velmi malou měrou, případně 
vůbec. Nemají průmysl, netě-
ží a nevyužívají fosilní zdroje 
energií. Na rozdíl od zemí,  
které svou prosperitu a bo-
hatství právě na spotřebě 
fosilních paliv založily, koli-
krát i na úkor těch do dneška 
rozvojových, které koloniální 
politikou vydrancovaly a je-
jichž surovinové bohatství si 
přivlastnily. O vzniku fondu, 
který by umožnil chudším 
státům najíždět na obnovi-
telné zdroje energií, budovat 
infrastrukturu pro boj s po-
stupujícím suchem, pořídit 
sofistikovanou rozvodnou síť 
a podobné investice, tak jak 
to dělají a ostatním doporu-
čují vyspělé a bohaté země, 
se jedná na těchto konfe-
rencích již od r. 1991. Jeho 
zřízení začala prosazovat Ali-
ance malých ostrovních států  
(AOSIS), kterým hrozí v do-
hledné době zatopení vlivem 
pomalu, ale jistě stoupající 
hladiny oceánů. Pokud bu-
dou oceány stoupat dál, tyto 
státy přestanou existovat a 
budou klimatickou změnou 
doslova vymazány z mapy, 
aniž by   ovšem na ní měli ně-
jaký podíl. Za desetiletí disku-

zí na toto téma se k ostrovním 
státům přidaly i další, rovněž 
politikou ekonomických vel- 
mocí postižené země. Neu-
tuchající silný a hlavně spo-
lečný tlak těchto „malých 
hráčů“ donutil účastníky COP 
27, aby se k otázce založení 
fondu pro kompenzaci ztrát 
a škod vrátili a po dlouhých 
výměnách názorů (např. USA 
byly dlouhou dobu proti) 
jeho založení vtěsnali do zá-
věrečné deklarace.

Delší a nadšený potlesk 
ekoaktivistů provázel vystou-
pení nově zvoleného prezi-
denta Brazílie L. I. Luly. Tento 
významný brazilský politik 
(prezidentem Brazílie již jed-
nou v první dekádě tohoto sto-
letí byl) je známým odpůrcem 
ničení amazonských pralesů 
a jeho přístup k problémům 
ochrany klimatu je příklad-
ný. Projevil také zájem hostit  
v Brazílii konferenci o klimatu  
v r. 2025, což bylo opět přijato 
se všeobecným nadšením.

Bohužel další konkrétní 
přínosy COP 27 odborní ko-
mentátoři již nenachází. Do-
konce i Evropa se svým do-
nedávna ambiciozním Green 
Dealem zůstala stranou a vy-
stoupení jejích představitelů, 
očividně poznamenaná pro-
blémy na Ukrajině, se omezila 
na individuální prohlášení a 
obecné přísliby. I Česko ústy 
premiéra Petra Fialy jen auto-
maticky potvrdilo svůj  kladný 
postoj ke globálnímu závazku 
snížit do r. 2030 emise o 30 % 
a pravidelně přispívat do Zele-
ného klimatického fondu. 

Z Egypta tedy odlétali 
částečně uspokojeni pou-
ze představitelé ostrovních 
států a tzv. rozvojových zemí 
(především afrických). I když 
zatím pro „Fond kompenza-
ce ztrát a škod“ nebyla   sta-
novena žádná pravidla ani 
pro přispívatele, ani pro jeho 
beneficienty, je to  důležitý 
krok k nápravě škod na klima-
tu napáchaných v minulosti.  
Ale co budoucnost? No, o té 
se v této době dalekosáh-
le rozepisovat nemá smysl, 
ledaže by to byl námět pro 
další sci-fi příběh. 
Alois Páter, ZO ČSOP Via Hulín

Ilustrační foto: Z. Dvořák

INZERCE
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Mladí závodníci z oddí-
lu judo SK Spartak Hulín se 
zúčastnili koncem minulé-
ho roku turnaje Energy liga 
2022 v Lipníku nad Bečvou. 
Tento turnaj byl určen pro 
děti do 10 let. Nejúspěšněj-
ším závodníkem z Hulína byl 
Martin Košťál, který zvítězil 
ve své váhové kategorii do 
23 kg. Další závodníci Adria-
na Valková, Viktorie Skopalo-
vá, Vít Brada, Filip Šindelář a 
Daniel Kupsa obsadili 3. mís- 
to. Po úspěchu na šampioná-
tu České republiky zavítaly 
sestry	 Gwizdzovy	 také	 kon-
cem roku 2022 na Memoriál 
Jaroslava Krásného na jih 
Moravy do Kostic. Alžběta  
a Gabriela suverénně ovlád-

ly svoje váhové kategorie  
do 44 kg a 48 kg ve věkové 
kategorii mladší žákyně.           

(dh)

SPORT

Závodnice gymnastického klubu byly opět úspěšné

 Bystřice pod Hostýnem 
hostila Včelínský dvojboj. 
Startovalo 156 závodnic  
z České a Slovenské republi-
ky a z toho bylo 15 závodnic 
z Hulína. Z nich si domů od-
vezla zlato Denisa Diblíková 
a 3. místo Anna Horáčková. 
Do vyhlašovaného 6. místa 
byla ještě Zuzka Lutonská. 

Posledním závodem loň-
ského roku byl domácí Mi-
kulášský závod, již 14. ročník.  
Z původně 135 přihlášených 
závodnic nám pro nemoc 
zbylo jen 99 závodnic. Závod 
byl díky závodnicím ze slo-
venského Kelčova opět mezi-
národní.  Závodilo 18 domá- 
cích děvčat a některé měly 
svůj první závod. Darina Pin-
ďáková vybojovala 1. místo. 
Zuzka Lutonská získala krás-
né 3. místo. Mezi nejlepší šest-
kou závodnic byly ještě Terka 
Holinková a Natálie Švecová 

(4.místo), Renata Havlíčková,  
Denisa Diblíková, Kateřina 
Smolka (všechny 5. místo). Dá- 
le závodily Daniela Ludvíko-
vá, Barbora Matalová, Kristý-
na Chytilová, Nela Nebuchlo-
vá, Denisa Horáková, Tereza 
Havlíčková, Aneta Janečková, 
Elina Hrabalová, Julie Motalová 
a Liliana Tobolíková. Všem zá-
vodnicím předával ceny Mi- 
kuláš se svým čertovským po- 
mocníkem.

Závěr roku je časem bilan- 
cování. Rok 2022 byl pro GK  
rokem velmi úspěšným. Zúčast- 
nili jsme se 10 závodů. Děvčata 
vybojovala 13 medailí. Nej-
úspěšnější byla Denča Diblí-
ková se třemi prvními místy.  
Darča Pinďáková, Renča Hav- 
líčková a Zuzka Lutonská vy- 
bojovaly dvě medaile a os- 
tatní závodnice získaly jednu 
medaili. Také dalších 13 míst 
do 6. místa je velmi cenných.

Chtěli bychom poděkovat 
městu Hulín za podporu a fi-
nanční příspěvek na tepláko-
vé soupravy pro závodnice. 
Je na nich nejen logo GK, ale i 
města Hulína. Mimo své spor-
tovní funkce budou reklamou 
na město Hulín nejen na závo-

dech v ČR ale i na závodech  
na Slovensku, kde jsme se le-
tos zúčastnili závodu a jsme 
pozvaní i na rok 2023.

Všem našim členům pře-
jeme v Novém roce mnoho 
sportovních úspěchů. 

Trenéři GK Hulín

Judistům vyšel i konec roku 

Darina Pinďáková vybojovala 1. místo. Foto: GK HUlín

Výprava judistů v Lipníku  
nad Bečvou uspěla. Foto: D. Horák

Orel jednota Hulín  
– pohybové aktivity pro děti

Orelská jednota v Hulíně 
se vedle duchovní a kultur-
ní činnosti zaměřuje také na 
sportovní aktivity. V našem 
městě proto již od roku 2016 
funguje v rámci Orla atletic-
ký oddíl pro děti od 1. do 6. 
třídy ZŠ, který nese název 
Atleťáci. V tomto školním 
roce jej navštěvuje 34 dětí, 
které pod vedením trenérů 
cvičí dvakrát týdně a účastní 
se i různých závodů.

Nově od září 2022 funguje 
také sportovní oddíl pro nej-
menší děti (od čtyř měsíců do 
tří let) pod názvem Orlíčci, v 
němž jsou děti rozděleny dle 
věku do tří skupin. Celkově 
dochází na cvičení do tohoto 
oddílu jedenkrát týdně téměř 
30 dětí s rodiči.

Jako úplnou novinku za-
vedl hulínský Orel od pro-
since také možnost návštěvy 
tělocvičny na staré škole pro 
veřejnost během zimního 
období každý pátek od 9 do 
11 hodin (mimo školní prázd-
niny a svátky). Tato aktivita je 
vhodná pro rodiče s dětmi 
do šesti let a nabízí dětem 
možnost sportovního vyžití 
během zimních měsíců, kdy 
není možné navštěvovat ven-
kovní dětská hřiště.

 Více informací ke všem 
aktivitám Orelské jednoty 
v Hulíně najdete na našich 
facebookových	 a	webových	
stránkách	 (www.orelhulin.
cz). Těšíme se na setkání s 
Vámi na našich akcích. 

Jiří Rygál

Orel se v Hulíně věnuje desítkám dětí. Foto: Orel Hulín
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Bude Křížová cesta zachráněna? 
Křížová cesta neboli Kalvárie je umístěná mimo zasta-

věnou část obce po pravé straně silnice směrem k Nové-
mu Dvoru a Nové Dědině. Zde se nachází deset ze čtrnácti 
zastavení křížové cesty. Další zastavení pokračují přes ces-
tu v lesíku včetně sousoší tří kamenných křížů se sochami 
Krista s Pannou Marií uprostřed dvou lotrů. Jeden s od-
vrácenou tváří, druhý k Ježíši toužebně upírá svůj zrak,  
v naději na setkání v nebi.

Květoslava Koutňáková,  
Historický spolek městečka Kvasice, Hulíňan listopad

OHLÉDNUTÍ

Rok 2022 toho nabídl v Hulíňanu opravdu hodně

V roce 2022 přinesl zpravodaj Hulíňan svým čtenářům spoustu informací, článků rozhovorů a fotografií. Od mnoha autorů, 
od řady dopisovatelů a externích spolupracovníků, kteří si zaslouží velké poděkování. A poděkování si zasloužíte i vy, čtenáři 
Hulíňana, za dlouhodobou přízeň.

K	obsahům	jednotlivých	vydání	se	lze	vracet,	v	elektronické	podobě	jsou	umístěny	na	webu	www.hulin.cz.	A	tyto	rozho-
vory a články jste četli? 

(dvo)

Gorily či krysy stále jezdí 
Poslední tři páry denních spojů na našem území do-

pravují legendární slovenské lokomotivy řady 350 zná-
mé pod přezdívkami ‚gorila‘ nebo ‚krysa‘. Několik deseti-
letí ovládaly dopravu na rušné trati mezi Prahou, Brnem  
a Bratislavou. Dopravovaly legendární transevropské ex-
presy jako Balt-Orient, Pannonia, Hungaria nebo Metro-
pol. V minulosti to byly naše nejvýkonnější a nejrychlejší 
lokomotivy a patřily mezi nejhezčí elektrické stroje u nás 
i v Evropě. Nyní v Česku obsluhují už jen několik málo po-
sledních spojů. 

Petr Šťáhlavský, tiskový mluvčí ČD, Hulíňan červen

Malý pomníček u cesty 
Co se tedy v roce 1945 na 

okresní silnici č. 490, pár set 
metrů od obce Rymice smě-
rem od Holešova stalo? Bylo 
to na samém konci války, kdy 
už většina Evropy bilancova-
la válečné škody a učila se 
zase žít v míru. V našem regi-
onu však ještě hřmění zbraní 
zcela neutichlo a některé tra-
gédie, malé i velké, na svou 
premiéru stále čekaly.

Alois Páter, Hulíňan květen

Baťův pedikér František Kocourek  
Jak se lišila pedikúra 20. a 30. letech minulého století 

od současné? Největší rozdíl byl asi v tom, že na začátku 
vzniku nového oboru se jednalo o mužské povolání. Pe-
dikéři prošli kurzem a poté začali pracovat na domácích 
pobočkách firmy Baťa. Spousta z nich ale odešla do zahra-
ničí. Na první místě byl vždy zákazník, člověk přišel vybrat 
vhodnou obuv a hned se mu kromě prodejce začal vě-
novat zkušený pedikér. Pedikúra neslibovala zákazníkovi 
jen lepší zdravotní stav jeho chodidel, ale také relaxaci a 
kvalitnější službu od obuvi samotné.  

Jakub Neradilek,  
rozhovor k výstavě Baťův pedikér, Hulíňan březen

200 let od narození Františka Skopalíka 
Malá hanácká slavnost a také zahájení výstavy. Měs-

to Hulín si připomnělo hned několika akcemi 200 let od 
narození Františka Skopalíka, jedné z nejvýznamnějších 
osobností regionu. Hlavní program pro veřejnost se usku-
tečnil v Záhlinicích v rámci Malé hanácké slavnosti.

Redakce, Hulíňan červenec - srpen


